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ACTA PLE NÚM.  12/99 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 28 
D’OCTUBRE DE 1999. 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-vuit d’octubre de mil nou-cents noranta-nou, es reuneixen a la sala de 
sessions d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els 
termes legalment establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a 
continuació es relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la 
Presidència del senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a  d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i  Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
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Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 11/99, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 30 de setembre d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
juntament amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 PROPOSTES D’ESMENES 
  
 En primer lloc pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar que a l’últim paràgraf de la  pàgina 27, potser no es va explicar 
bé o potser no se’l va entendre bé, però allò que pretenia dir és que no era 
necessari que anés amb la firma dels dos propietaris. 
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 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d'IC-
V, senyora Carmen Romero López, per fer petites observacions, en algunes 
pàgines en comptes de regidor, hauria de sortir regidora, o en comptes de el, la 
representant, alguna cosa així, o sigui, algunes coses petites sobre el 
llenguatge sexiste. 
 
 
 VOTACIÓ  UNANIMITAT       
  
 
 ESMENES APROVADES 
 

- Pàgina 27, últim paràgraf, en lloc de posar:   
“...., per portar-lo a terme i està avalat a més, amb la firma del 
conveni pels dos propietaris, ....” 
 
Hauria de posar: 
“.... per portar-lo a terme i no és necessària la firma del conveni 
dels dos propietaris, però si un dels signants creu que els ....,  

 
 
 
 2.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, com a conseqüència de la seva urgència, el text literal dels quals és 
el següent: 
 
 
 2.1.- Decret núm. 4064/99 de data 27 d’agost 
 
 
 “Vist el Decret número 228/1999, de 23 d’agost, de la Presidència 
de la Generalitat, de convocatòria d’eleccions al Parlament de Catalunya, a 
celebrar el dia 17 del mes d’octubre d'enguany, i atès que, en conformitat amb 
l'article 56.1 de la Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, del Règim General, en 
la seva redacció actual, aquest Ajuntament, dins dels set dies següents a la 
convocatòria, està obligat a comunicar a la Junta Electoral de Zona els 
emplaçaments disponibles per la col.locació gratuïta de cartells, a efectes de la 
celebració de la corresponent campanya electoral per part dels diferents 
candidats, partits, federacions, coalicions o agrupacions que es presenten a 
les Eleccions. 
 
 Per tot això aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que legalment 
tinc conferides, i als efectes previstos en els articles 55 i 56 de l’esmentada Llei 
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HE RESOLT 

 
 Primer.- Reservar com a llocs especials per la col.locació gratuïta de 
cartells corresponents a la campanya electoral relativa a les Eleccions al 
Parlament de Catalunya, els següents espais: 
 
EMPLAÇAMENTS LLOCS SUPERFÍCIES 
 
Mn. J. Verdaguer, 59-61 1 24 M2 
Mn.J.Verdaguer/Verge del Pilar 1 24 " 
Avgda. R.Argentina/Avgda.S.Ildefons 1 24 " 
Ctra. d'Esplugues/S. Allende 1 24 " 
 
 Segon.- Comunicar el present Decret a la Junta Electoral de Zona, 
mitjançant certificació acreditativa del mateix, i elevar-lo al Ple d'aquest 
Ajuntament en la primera sessió que se celebri per la seva ratificació.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 
 2.2.- Decret núm. 4674/99 de data 7 d’octubre 
 
 
 “Vista la instància presentada pel senyor Jordi Parayre Soguero, 
funcionari eventual de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, en la qual 
presenta la seva renuncia al càrrec de Cap del Gabinet de l’Alcaldia amb 
efectes del dia 30 de setembre  de 1999, per haver-se produït el seu 
nomenament com a gerent del districte Sarrià-Sant Gervasi del municipi de 
Barcelona, i en conseqüència la incorporació a la plantilla de l’Ajuntament de 
Barcelona amb efectes 1 d’octubre de 1999. 
 
 Vist el Decret de l’Alcaldia número 3585/99 de 16 de juliol de 1999, 
en què es nomenava amb efectes del dia 16 de juliol de 1999, funcionari 
eventual, entre d’altres, al senyor Jordi Parayre Soguero com a Cap del 
Gabinet de l’Alcaldia de l’Ajuntament de Cornellà 
 
 Vist l’article 10 i següents del  Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel 
qual s’aprova el Reglament del personal al servei de les entitats locals. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret número 3558/99, de data 15 de juliol de 1999 
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HE RESOLT 

 
 Primer.- Acceptar la renúncia presentada pel senyor Jordi Parayre 
Soguero i en  conseqüència, tenir per cessat a l’interessat del seu lloc de Cap 
del Gabinet de l’Alcaldia de l’Ajuntament , amb efectes del dia 30 de setembre 
de 1999. 
  
 Segon.- Notificar la present resolució a l’interessat, al seu Cap i al 
Departament d’Organització i Recurs Humans, als efectes oportuns. 
 
 Tercer.- Donar compte del present Decret al Ple de la Corporació en 
la primera sessió que se celebri.” 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 2.3.- Decret núm. 4752/99 de data 13 d’octubre 
 
 “Atès que de conformitat amb allò previst a l’article 42.4 de la Llei 
30/1992, de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions 
Públiques i del Procediment Administratiu Comú, en la redacció donada per la 
Llei 4/1999, les administracions públiques hauran de publicar i mantenir 
actualitzades, a efectes informatius les relacions de procediments 
administratius, amb indicació dels terminis màxims de durada d’aquests, així 
com dels efectes que produeixi el silenci administratiu. 
 
 A l’efecte de donar compliment al contingut de la disposició 
esmentada, i sens perjudici de l’adequació de procediments que, en el seu cas, 
esdevingui necessària, procedeix la publicació de procediments  tramitats en 
aquest Ajuntament. 
 
 Per tot això, i en el ús de les atribucions atorgades a aquesta 
Alcaldia en virtut del que preveu l’article 21.1.s) de la Llei 7/1985 de Bases de 
Règim Local 
 

RESOLC 
 
 Primer.- Publicar les relacions de procediments administratius 
tramitats per aquest Ajuntament, als efectes previstos a l’article 42.4 de la Llei 
30/1992, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del Procediment 
Administratiu Comú, les quals s’adjunten per annex. 
 
 Segon.- Donar coneixement del present acord al Ple Municipal a la 
primera sessió que se celebri per al seu coneixement.” 
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 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.4.- Decret núm. 4763/99 de data 14 d’octubre 
 
 
 “Vist l’informe del Cap del Departament d’Organització i Recursos 
Humans referent a que és necessària la realització de determinats treballs 
d’obra que provoquen un augment de les tasques a realitzar en el servei del 
Cementiri, 
 
 Atès que es preveu que les tasques assenyalades siguin necessàries 
realitzar-les durant els propers  mesos, 
 
 Atès que es fa necessària la contractació d’una persona amb la 
categoria de peó per a la realització de les tasques descrites conjuntament 
amb el personal adscrit al Cementiri. 
 
 Atès que es proposa la contractació del senyor Julio Carrero 
Cordero que té els coneixements i les aptituds necessàries per a la realització  
de les esmentades tasques a l’haver treballat amb anterioritat en el 
Departament  de Manteniment de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, i en 
concret en aquest servei 
 
 Atès que l’apartat d) de l’article 16 i  l’article 20  del Reglament de 
Personal al Servei de les entitats locals, preveu la contractació de personal 
laboral  per a la realització de treballs específics, 
 
 Atès que l’article 22 de l’esmentat precepte preveu que es pot 
nomenar personal sense observar la selecció per convocatòria pública, sempre 
que hi hagi raons urgents que justifiquin aquesta necessitat, 
 
 Atès que existeix dotació pressupostària suficient per atendre 
l’esmentada contractació a la partida pressupostària  21 121 A1 13100 
 
 Atès que l’esmentada contractació es pot emparar en el que disposa 
l’article 15 de l’Estatut dels Treballadors, desenvolupat mitjançant Reial 
Decret 2720/1998, de 18 de desembre. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret número 3558/99, de data 15 de juliol de 1999 
 

HE RESOLT 
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per a la contractació temporal 
d’un peó per atendre l’acumulació de tasques en el servei del Cementiri 
Municipal. 
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 Segon.- Autoritzar la contractació laboral de caràcter no permanent 
del senyor Julio Carrero Cordero, per  l’augment de les tasques a realitzar en 
el servei del Cementiri Municipal,  amb efectes 13 d’octubre de 1999 i fins al 
31 de desembre de 1999. 
 
 Tercer.- Publicar la present designació en el Butlletí Oficial de la 
Província i Diari Oficial de la Generalitat. 
 
 Quart.- Donar compte de la present Resolució al Ple Municipal per 
la seva ratificació.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR, COMERÇ I 
COMUNICACIÓ 
 
 
 Arribant a aquest punt, el Sr. Alcalde fa constar que els punts 3 i 4 
es debatran conjuntament. 
 
 Es llegeixen els dictàmens de la Comissió Informativa d’Interior, 
Comerç i Comunicació, que textualment diuen: 
 
   
 3.- Aprovació definitiva de la cessió gratuïta en propietat a 
l’entitat “Obra Social Caixa Catalunya” de la parcel·la E-3 de propietat 
municipal per a la construcció  d’una residència d’Alzheimer al sector 
Fatjó. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient previ iniciat mitjançant acord Plenari de data 30 
d’abril de 1998, per procedir a la cessió gratuïta a favor de l’Entitat “Obra 
Social Caixa Catalunya” de la parcel.la E-3 de 7.428 m2 de propietat 
municipal, situada al sector Fatjó d’aquesta ciutat, confrontant al Nord amb la 
parcel.la E-5, al Sud amb la carretera de Sant Joan Despí, a l’Est amb  la 
parcel.la E-5 i a l’Oest amb  zona verda de l’illa de la qual se segrega, amb la 
finalitat concreta i exclusiva de construcció  d’una Residència d’Alzheimer. 
 
 Atès que l’expedient ha estat sotmès a informació pública durant el 
termini de 30 dies  sense que s’hagin produït reclamacions i que s’ha donat 
compte del mateix al Departament de Governació de la Generalitat de 
Catalunya, de conformitat al que estableix l’article 49 del Reglament de 
Patrimoni dels Ens Locals. 
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 El Ponent de la Comissió d’Interior, Comerç i Comunicació proposa  
a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Cedir gratuïtament en propietat a l’entitat “Obra Social 
Caixa Catalunya” la parcel.la de propietat municipal de 7.428 m2 inscrita al 
Registre de la Propietat núm. 2 de l’Hospitalet al tom i llibre 883, foli 193,  
finca 44.215, inscripció 1a., amb la següent descripció: 
 

“Porció de terreny de forma ligerament trombozoidal i superfície 
7.428 m2, amb front a la carretera de Sant Joan Despí, confrontant 
al nord i est amb la zona d’equipaments de l’ illa de la qual se 
segrega, al sud amb la carretera de Sant Joan i a l’oest amb la zona 
verda de l’illa de la qual se segrega”. 
 

 Segon.- La finalitat concreta de la cessió, que es fa en interès de la 
població, és la construcció d’una Residència d’Alzheimer en el termini màxim 
de 5 anys i haurà de mantenir-se  aquesta destinació els 30 anys  següents. 
 
Si el bé cedit no es destina a l’ús previst en els terminis fixats anteriorment 
revertirà automàticament en ple dret al patrimoni de l’Ens Local cedent, 
d’acord amb les condicions de l’article 50 del Decret 336/1988 de 17 
d’octubre, del Reglament del Patrimoni dels Ens Locals. 
 
 Tercer.- Totes les despeses que comporti la cessió,  incloses les 
notarials i registrals, seran a càrrec de l’Entitat “Obra Social Caixa 
Catalunya’”.           
           
 Quart.- Facultar al senyor Alcalde, Josep Montilla Aguilera, per a la 
firma de quants documents públics i privats siguin necessaris per a l’execució 
dels acords que antecedeixen. 
 
 Cinquè.- Comunicar aquest Acord a l’Entitat “Obra Social Caixa 
Catalunya”, al Departament d’Urbanisme, al Departament de Gestió Tributària 
i a la Intervenció Municipal.” 
 
 
 
 4.- Aprovació definitiva de la cessió gratuïta en propietat  a 
l’Arquebisbat de Barcelona de la parcel·la de propietat municipal de 1290 
m2., situada al mig del Parc de la Infanta, per a la construcció d’una 
església parroquial. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient previ iniciat mitjançant acord de la Comissió de 
Govern de data 5 de febrer de 1997, per procedir a la cessió gratuïta a favor de 
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l’Arquebisbat de Barcelona de la parcel.la de 1290m2 situada al mig del Parc 
de la Infanta  amb accés a través d’una plaça des de la carretera de Sant Joan 
, que afronta: al nord, sud, est i oest amb la zona verd pública de l’illa de la 
qual se segrega, per destinar-la a la construcció d’una església parroquial. 
 
 Atès que l’expedient ha estat sotmès a informació pública durant el 
termini de 30 dies  sense que s’hagin produït reclamacions i que s’ha donat 
compte del mateix al Departament de Governació de la Generalitat de 
Catalunya. 
 
 Atès que la Direcció General d’Administració Local, en data 21 de 
juny de 1999 va emetre informe favorable a la cessió, sempre que aquesta se 
subjecti als preceptes legals i reglamentaris en vigor. 
 
 El Ponent de la Comissió d’Interior, Comerç i Comunicació proposa 
a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Cedir gratuïtament en propietat a l’Arquebisbat de 
Barcelona la parcel.la de propietat municipal de 1290 m2 inscrita al Registre 
de la Propietat núm. 2 de l’Hospitalet al tom i llibre 883, foli 189 finca 44.213, 
inscripció 1a., amb la següent descripció: 
 

“ Porció de terreny de forma rectangular de superfície mil dos-cents 
noranta metres quadrats, situat al mig del parc de la Infanta, amb 
accés a través d’una plaça des de la carretera de Sant Joan, que 
afronta: al nord, sud i est amb la zona verda pública de l’illa de la 
qual se segrega ”. 

 
 Segon.- La finalitat concreta de la cessió, que es fa en interès de la 
població, és la construcció d’una església parroquial en el termini màxim de 5 
anys i haurà de mantenir-se  aquesta destinació els 30 anys  següents. 
 
Si el bé cedit no es destina a l’ús previst en els terminis fixats anteriorment 
revertirà automàticament en ple dret al patrimoni de l’Ens Local cedent, 
d’acord amb les condicions de l’article 50 del Decret 336/1988 de 17 
d’octubre, del Reglament del Patrimoni dels Ens Locals. 
 
 Tercer.- Totes les despeses que comporti la cessió, incloses les 
notarials i registrals, seran a càrrec de l’Arquebisbat de Barcelona. 
           
 Quart.- Facultar al senyor Alcalde, Josep Montilla Aguilera, per a la 
firma de quants documents públics i privats siguin necessaris per a l’execució 
dels acords que antecedeixen. 
 
 Cinquè.- Comunicar aquest Acord a l’Arquebisbat de Barcelona, al 
Departament d’Urbanisme, al Departament de Gestió Tributària i a la 
Intervenció Municipal.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a  President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació es fa una 
explicació en la que manifesta que tant el punt 3 com el punt 4, si recordeu, ja 
a l’anterior Ple, l’Ajuntament va fer l’acceptació formal de totes les cessions 
resultat del Planejament d’aquest sector, i per tant les aprovacions que s’han 
fet anteriorment de cessions pel tema de la Residència d’Alzheimer, més el 
tema de cedir també lo de l’Arquebisbat ve donat de què hem acabat el tràmit i 
per tant ara es pot iniciar,  tots els tràmits de construcció posterior i de cessió 
per al tema, un,  de la Residència d’Alzheimer que està pactat amb l’Obra 
Social de la Caixa de Catalunya, i l’altre també pel tema de l’Arquebisbat de 
Barcelona, que és el tema de l’església.   
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d'IC-
V, senyora Carmen Romero López, per manifestar que entén que estem parlant 
també del tema 4, i, sobre el tema 4, nosaltres només volíem  dir que està bé 
aquesta fórmula que s’ha decidit de cessió gratuïta en propietat, però que 
també ens hauria semblat adient la d’una cessió d’ús mentre que es faci l’ús 
pertinent que és per al que se cedeix a l’Arquebisbat de Barcelona, que és per 
al culte, però que si en algun moment, deixés d’ésser, aquesta funció la que 
hagués de tenir, doncs que es pogués tornar la propietat  a l’Ajuntament, però 
bé, també  em sembla que aquesta fórmula està bé, però ens hauria agradat 
més l’altra.   
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma, per manifestar que el seu Grup és 
absolutament contrari, que es faci una cessió en propietat d’un terreny a 
l’Arquebisbat de Barcelona perquè faci una església. El seu Grup entén que el 
que hauria de fer l’Ajuntament és cedir el terreny, per molts anys, posem 50, 
60 anys, i que els nostres nets, els nostres descendents, decidissin d’aquí a 50 
anys si volen renovar la cessió, no entenem que a l’Església Catòlica se li hagi 
de donar un terreny en propietat, és a dir, aquí amb aquest acte que sembla 
tan frívol ens estem carregant molts anys de laïcisme, ha hagut molta gent que 
durant molts anys ha plantejat, per exemple, la lluita pel laïcisme, i ara, 
nosaltres aquí, perdoneu-me, nosaltres aquí, això ens ho ventilem, com aquell 
que no fa res. 
 
 Si l’important, continua manifestant el Sr. Tardà, és que els veïns, 
que jo comparteixo, els veïns de Fontsanta, tinguin un temple pel seu culte 
religiós, aleshores, el que ha de fer l’Ajuntament  és cedir al Bisbat el terreny 
perquè construeixin un temple, però si la finalitat és que tinguin un temple, 
que importa que sigui una cessió o una donació en propietat, de manera que 
el seu Grup, primer de tot manifesten que se senten dolguts per la frivolitat 
amb què es fa aquesta donació. Per cert, és tradició del socialisme català i del 
republicanisme català, justament el que estic dient jo, que no és patrimoni de 
ningú, sinó que és el patrimoni de les organitzacions polítiques que són aquí 
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representades, bé, les d’esquerra; i, en segon lloc, jo estic convençut que els 
veïns de Fontsanta, serien els primers a entendre-ho, és a dir l’Ajuntament, el 
municipi, cedeix els terrenys a l’església, i repeteixo, els nostres nets, 
decideixen que han de fer, de manera que nosaltres proposem que 
l’Ajuntament aturi el procés i que es vagi a la cessió i no pas a la donació. 
 
 Acte seguit, pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar-se en el mateix sentit, com ja 
vam parlar a la Junta de Portaveus, nosaltres diem el mateix, en el millor dels 
casos que es faci la cessió pel temps que sigui, 50 anys, o el que sigui, però no 
una concessió gratuïta, en absolut, no fa falta que faci més comentaris, però 
és que està  totalment en contra d’aquesta cessió gratuïta per temps infinit.  
 
 Seguidament pren la paraula la   Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que el seu Grup sí 
que està a favor de la cessió d’ambdós casos, perquè creiem que tant una ara, 
com l’altra són socials i estic segura que si el Sr. Tardà hagués preguntat als 
veïns de Fontsanta, es trobaria amb una sorpresa. Nosaltres estem a favor de 
què la cessió sigui, perquè quan es fa una obra de les característiques i a 
càrrec tant de la Caixa com del Bisbat de Barcelona, el que no és lògic és que, 
d’aquí a  50 anys, reverteixi una altra vegada. Si la fan ells, si la paguen ells, 
la paga el Bisbat, jo crec que és el més lògic, i sempre consensuat, com crec 
que ha sigut, amb els veïns de Fontsanta. Nosaltres votem a favor. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Nèstor Artís i Villena, per manifestar que el seu Grup votarà 
també a  favor de la cessió gratuïta en propietat perquè creiem que l’Església 
Catòlica fa 2000 anys que existeix i no hi ha motius per pensar que d’aquí a 
50 anys dedicaran el terreny a una altra cosa, o sigui que, suposo, que ells 
existiran molt més que nosaltres. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que són conegudes les nostres postures, diguem que, normalment 
la cessió de terrenys d’equipaments quan són per negocis, per activitats 
econòmiques que comporten negoci, sí que utilitzem la figura de les 
concessions a un període determinat, quan són per fins socials està clar que lo 
de la Residència d’Alzheimer, és un fi social, lo altre suposo que per a molta 
gent també ho és, potser per a altres és discutible, però bé, en qualsevol cas lo 
que no estem parlant és de privats ni de societats que en principi vagin a fer 
negoci mercantil en un sentit estricte, si de cas, usos socials que poden ser 
compartits o no, segur que aquí hi ha opinions en tots els sentits, en fi, aquí hi 
ha creients i no creients, jo no ho soc, però diguem, penso que molta gent de 
Cornellà ho és, i per tant, en aquest sentit, doncs, hem fet aquesta proposta, i 
en fi l’aprovaríem amb els posicionaments  i amb les matisacions que s’han 
fet.  
 
 
 En aquest moment  s'incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal d’IC-V, senyor Arnau Funes Romero. 
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         VOTACIÓ 
 
 Sotmesos a votació els dictàmens són aprovats per, majoria 
absoluta dels assistents, amb el vot a favor dels Regidors/es del Grup 
Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón;  dels Regidors/es del Grup 
Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau Funes 
Romero i Miguel López Sánchez; dels Regidors/es del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández i senyors Alberto García Llorente i 
Antonio Naranjo Hijos; i, del Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor 
Nèstor Artís i Villena, i amb el vot el contra del  Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma; i del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
 
 
 5.- Aprovar l’adjudicació de la concessió administrativa de l’ús 
privatiu de diferents punts de la via pública per a la instal·lació, 
conservació i explotació de diferents elements de mobiliari urbà. 
 
 DICTAMEN 
  
 “Vist l'expedient instruït per adjudicar la concessió administrativa, 
mitjançant concurs, de l’ús privatiu de diferents punts de la via pública per la 
intal.lació, conservació i explotació publicitària de diferents elements del 
mobiliari urbà. 
 
 Atès que durant el període de presentació d'ofertes han formulat la 
seva proposició les empreses Cemusa- Corporación Europea de Mobiliario 
Urbano, S.A.; Dauphin Publicidad Exterior, S.A. i El Mobiliario Urbano, S.A. 
havent-se procedit per la Mesa de Contractació a l'obertura de les pliques el 
dia 27 de maig de 1999, restant admeses a la licitació les tres proposicions 
presentades, 
 
 Atès que tot i no havent presentat proposició es comprova que a la 
Tresoreria Municipal es va dipositar aval per import de 500.000.- ptes. per 
l’empresa “Diseño y Proyectos de Mobiliario Urbano, S.A.” en concepte de 
garantia provisional  d’aquest concurs. 
 
 Vista la proposta formulada per la Mesa de Contractació, reunida a 
aquests efectes el  dia 14 d’octubre de 1999, la qual, previ informe emès al 
respecte pel Cap Tècnic de la Guàrdia Urbana, l’Arquitecte Municipal i 
l’Interventor General, estima que l'oferta formulada per l’empresa Cemusa- 
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Corporación Europea de Mobiliario Urbano, S.A. és la mes avantatjosa, havent 
obtingut la màxima puntuació d'acord amb els criteris objectius de qualificació 
d'ofertes del plec de condicions aprovat per regir l’esmentada concessió. 
 
 Aquesta Comissió d’Interior, Comerç i Comunicació proposa al Ple 
de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Adjudicar a l'empresa Cemusa, Corporación Europea de 
Mobiliario Urbano, S.A. la concessió administrativa de l’ús privatiu de 
diferents punts de la via publica per la instal.lació, conservació i explotació 
publicitària de diferents elements del mobiliari urbà amb estricta subjecció als 
plecs de condicions aprovats mitjançant acord plenari de data 25 de març de 
1999 i així mateix de conformitat a la seva oferta, per una contraprestació 
de.13.590.000- ptes/any, equivalent a 81.677’54 euros (IVA inclòs) i per un 
termini de dotze anys. 
 
 Segon.- Posar l'expedient instruït a disposició dels altres licitadors 
ofertants als efectes de donar compliment a allò que preveu l'article 89.3, en 
concordança amb l'article 54.2 de la Llei de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i Procediment Administratiu Comú. 
 
 Tercer.- Fixar la garantia definitiva en la quantitat de 2.000.000.- 
ptes equivalent a 12.020’24 euros de conformitat amb l'article 15 del Plec de 
Condicions Particulars, les quals haurà d'ingressar el contractista en el 
termini dels 15 dies hàbils següents, a comptar de la recepció de la present 
notificació. De no acomplir-se aquest requisit, per causes imputables a 
l'adjudicatari, l'Ajuntament declararà resolt el contracte. 
 
 Quart.- Retornar la fiança provisional, per un import de 500.000.- 
ptes equivalent a 3.005’06 euros als licitadors que s'indiquen a continuació: 
 
DIPOSITADES DAVANT LA TRESORERIA MUNICIPAL 
 
MOBILIARIO URBANO, S.A. 
DAUPHIN PUBLICIDAD EXTERIOR, S.A. 
 
 Cinquè.- Retornar fiança provisional, per un import de 500.000.-
ptes equivalent a 3.005’06 euros a Diseño y Proyectos de Mobiliario Urbano, 
S.A. ingressada a la Tresoreria Municipal encara que no van arribar a 
presentar-se al concurs. 
 
 Sisè.- Facultar al senyor Alcalde, en Josep Montilla Aguilera, per a 
la firma de quants documents públics i privats fossin necessaris per a 
l'execució dels acords que antecedeixen. 
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 Setè.- Notificar el present acord al Departament de la Guàrdia 
Urbana, al Departament d’Urbanisme, a la Intervenció, a l'adjudicatari i a la 
resta dels participants al concurs.” 
 
         
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea d’Interior, Comerç i Comunicació, 
es fa l’explicació següent: Si recordeu  a l’anterior mandat ja es van aprovar 
una sèrie de plecs, en referència a la concessió del mobiliari urbà, la 
realització d’aquests plecs venia motivat pel fet de què les marquesines que 
estan dins del territori municipal, la concessió que havia efectuat al seu 
moment la Corporació Metropolitana i en la que després es va subrogar 
l’Entitat Municipal del Transport, finalitzava en el mes de juliol. Altres 
municipis de l’àmbit metropolità  també van obrir nous plecs de condicions 
per procedir a la concessió de mobiliari urbà i nosaltres en aqueixa línia de 
treball vam plantejar una modernització de l’espai urbà i vam plantejar una 
sèrie de coses que afecten, diríem, a aquest tipus de plecs. S’han presentat  
tres ofertes que les hem valorat, en la Comissió Informativa es va donar una 
explicació bastant profunda de quals eren els elements que s’havien valorat de 
les ofertes, les tres empreses eren Cemusa-Corporación Europea de Mobiliario 
Urbano, S.A.; Dauphin Publicidad Exterior, S.A. i El Mobiliario Urbano, S.A.  
El contracte és per dotze anys, l’oferta econòmica que ells han presentat, en el 
cas de Cemusa, són tretze milions cinc-centes noranta mil pessetes; Dauphin, 
quatre milions tres-centes deu mil pessetes, i El Mobiliari Urbà, tres milions 
vint-i-quatre mil pessetes. 
 
  Al seu moment, continua dient el Sr. Balmón,  ja vaig explicar tot el 
que estava relacionat amb els plafons, amb els opis, amb les marquesines, 
amb els temes de nova senyalització en la ciutat i les ofertes que ells feien 
sense cost addicional a l’Ajuntament, i, per tant s’ha fet una valoració de totes 
les puntuacions que estaven previstes en el concurs i la decisió que ha 
plantejat la mesa de contractació,  és la que porta al Ple, i és la de concedir  a 
l’empresa Cemusa el contracte de mobiliari urbà de la ciutat.     
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen, és aprovat per unanimitat dels 
assistents.       
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 6.- Aprovació inicial  de la modificació de crèdit núm. 41/99 
del Pressupost de l’Ajuntament, mitjançant crèdit extraordinari i 
suplement de crèdit finançat amb càrrec a baixes per anul.lació de 
despeses i per aplicació del romanent líquid de Tresoreria. 
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 DICTAMEN 
 
 “Vista la proposta del Departament de Premsa i Comunicació, de 
suplementar el crèdit de les partides pressupostàries 12.463.A0.22706 
“Treballs externs” i 12.315.A0.2260201 “Publicitat Serveis Socials”, amb 
càrrec al Romanent de Tresoreria i per un import total de 682.000 pessetes. 
 
 Vista la proposta de modificació de crèdit del Departament de Medi 
Ambient, per a la creació de noves partides, per un import total de 180.000 
pessetes. 
 
 Vist l’escrit de l’Arxiu Municipal, sol·licitant la creació d’una nova 
partida pressupostària per fer front a la instal·lació d’un punt d’informació al 
Museu de Can Mercader per un import de 500.000 pessetes. 
 
 Vista la proposta de modificació pressupostària del Departament de 
Contractació i Patrimoni, per poder adquirir una màquina enquadernadora, 
per un import de 50.000 pessetes. 
 
 Vist l’escrit de la Guardia Urbana, proposant la suplementació de 
crèdit de la partida pressupostària destinada a la prestació de servei de 
vigilància del Parc de Can Mercader i dels tres mercats municipals, per un 
import de 2.404.593 pessetes. 
 
 Vist l’escrit del Departament d’Urbanisme de data 18 d’octubre 
d’enguany, proposant modificació de crèdit per transferència entre partides, 
motivada per la necessitat d’assumir diferents obligacions corresponents a 
liquidacions provisionals de diferents contractes d’obres per un import total de 
5.796.728 pessetes. 
 
 Atès el que estableix l’article 158 de la Llei 39/1988, Reguladora de 
les Hisendes Locals, de 28 de desembre i els articles 35, 36 i 37 del R.D. 
500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableix l’article 14 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a 1999. 
 
 Vist l’informe favorable de l’Interventor General. 
 
 El Ponent de la Comissió de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS  
 
 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdit número 
41/99, per crèdit extraordinari i suplement de crèdit finançat amb càrrec al 
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romanent de tresoreria i baixes per anul·lació de despeses que es proposa, 
segons el següent detall: 
 
 
ESTAT DE D’INGRESSOS 
 
                                                                                 
                                                                        Consignació                                      Consignació 
Partida Descripció                                               actual              Altes      Baixes             final 
 
71.87000 Romanent Tresor. per créd.ext. 137.838.751 500.000         ---     138.338.751 
71.87001 Romanent Tresor.per supl.crèdit 188.387.881 3.086.593         --- 191.474.474 
                                                                   ------------------------------ 
  TOTAL............................................................. 3.586.593         --- 
 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
                                                                                              
    
  Previsió     Previsió     
Concepte         Descripció                                    inicial            Altes        Baixes              final 
 
12.463.A0.22706 TREBALLS EXTERNS 6.300.000 650.000  ------ 6.950.000 
12.315.A02260201 PUBLICITAT/SERV.SOCIALS 475.000 32.000 ------ 507.000 
52.444.A022706 TREBALLS TÈCNICS/M.AMB. 3.000.000 ------ 180.000 2.820.000 
52.444.A022300 TRANSPORTS/MEDI AMBIENT 0 80.000 ------ 80.000 
52.444.A02200101 LLIBRES,PUBL./M.AMBIENT 0 50.000 ------ 50.000 
52.444.A02260501 DESP.DIV./MEDI AMBIENT 0 50.000 ------ 50.000 
25.222B0.22701 C.P.S./SEGURETAT 25.000.000 2.404.593 ------ 27.404.593 
61.453.A0.62307 ADQ.PUNT INFORMACIÓ/MUSEU 
  PALAU CAN MERCADER 0 500.000 ------ 500.000 
26.121E0.62504 ADQ.EQUIP OF./CONTRACT. 0 50.000 ------ 50.000 
26.121E1.21300 MANT.MÀQUINES ESCRIURE 500.000 ------ 50.000 450.000 
51.431.A06230200 ALARMES EDIFICIS S.SOCIALS 4.000.000           ------  1.184.367 2.815.633 
51.431.A06230202 EQUIP EMERGENCIA IL.LUMINACIÓ 
  CAN VALLHONRAT (INC.98) 4.500.000           ------  2.361.911 2.138.089 
51.432.C0.62304 ROTULACIÓ EXT.(INC.96) 3.484.513           ------  1.095.609 2.388.904 
51.431.A06320304 REF.ED.CEDITS ENTITATS 12.100.000           ------  1.154.841 10.945.159 
51.422B1.6320104 REF.ESCOLES BRESSOL 5.625.000 510.381 ------ 6.135.381 
51.422B1.6320111 REF.ESCOLES PÚBLIQUES 50.500.000 1.544.950 ------ 52.044.950 
51.452C0.6320301 REF.INST. ESPORTIVES 13.775.000 104.656 ------ 13.879.656 
51.463C0.62200 C.CIVIC I CAP ALMEDA 71.665.730 3.286.530 ------ 74.952.260 
51.432B0.6010405 COBERTA PÇA.SARDANA 0 350.211 ------ 350.211 
                                                                          ---------------------------------  
                      TOTAL ..............................................................   9.613.321 6.026.728 
 
  Segon.- Exposar al públic el present acord en els termes establerts 
en l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
  Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea de Planificació, Economia i 
Hisenda, es fa una explicació en la que posa de manifest que és una 
modificació de crèdit, bàsicament, per un contracte de seguretat de la Guàrdia 
Urbana i també sobre treballs externs i serveis socials. Per tant, hi ha en total 
altes per 9.600.000,- pessetes que s’autofinancien amb baixes d’altres partides 
per 6.026.000,- pessetes, i amb càrrec a romanent de tresoreria 3.586.000,- 
pessetes; bàsicament la diferència és aquesta, està en el contracte de 
seguretat de la Guàrdia Urbana i treballs externs de serveis socials. 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 7.- Aprovació provisional de la imposició, ordenació i 
modificació dels tributs i preus per a l’any 2000.  
 
 DICTAMEN 
 
 “Vistes, les modificacions proposades de les Ordenances: General de 
gestió, recaptació i inspecció, Fiscals i la de Preus Públics per a l’exercici 2000, 
les quals estan motivades per la necessitat d’actualitzar-les i adequar-les, tant 
en el seu contingut econòmic com normatiu, a la legislació vigent i pel que fa a 
les categories dels carrers per tal d’ajustar-les a les circumstàncies actuals, 
 
 Atès el que disposa l’article 162.2 de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, 
municipal i de règim local de Catalunya, en concordança amb el 49 de la Llei 
7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, referent al 
procediment a  seguir en l’aprovació de les Ordenances, així com els articles 
15 i 17 de l’esmentada Llei 39/1988, reguladora de les Hisendes Locals, 
relatius a la imposició i supressió de tributs per les Corporacions Locals, així 
com sobre la seva modificació,  
 
 Vistos els informes emesos per la Secretària General i l’Interventor, 
de conformitat amb el que assenyala l’article 163  de la indicada Llei 8/1987, 
en relació a l’article 54 del Reial Decret Legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, pel 
qual s’aprova el text refós de les disposicions legals vigents en matèria del 
Règim Local, 
 
 Per tot això, com a President de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, proposo al Ple l’adopció dels següents 
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ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar provisionalment la modificació de les Ordenances: 
General de gestió, recaptació i inspecció, Fiscals i la de Preus Públics, que han 
de regir a l’exercici 2000, que tot seguit es detallen, de conformitat amb 
l’annex núm. 1 del present acord: 
 
 
Número Tribut. 
 
1 Impost sobre bens immobles 
2              Impost sobre activitats econòmiques  
3              Impost sobre vehicles de tracció mecànica 
4              Impost sobre l’increment de valor dels terrenys de naturalesa 

urbana 
5         Impost  sobre construccions, instal.lacions i obres 
6           Taxa per expedició de documents administratius 
8 Taxa per serveis urbanístics 
9            Taxa per la intervenció administrativa en les activitats i 

instal.lacions 
10      Taxa per recollida d’escombraries 
11             Taxa de cementiri municipal 
12  Taxa per retirada de vehicles abandonats o estacionats 

defectuosament o abusivament a la via pública 
13           Taxa per serveis especials per espectacles o transports 
  Taxa per la utilització i prestació de serveis a Can Mercader  
14 Taxa per l’ocupació de terrenys d’us públic amb mercaderies, 

materials de construcció, runa, tanques, puntals, estintols, bastides 
i altres instal.laccions anàlogues 

16          Taxa per les ocupacions del subsòl, el sòl i la volada de la via 
pública 

17      Taxa per les entrades de vehicles en propietats particulars, les 
reserves de la via pública permanents i reserves temporals (càrrega i 
descàrrega) 

19 Taxa per l’ocupació de terrenys d’us públic per a activitats 
lucratives 

20         Taxa per l’aprofitament i serveis dels mercats municipals 
22         Taxa pels serveis d’inspecció sanitària en general, de consum i les 

d’anàlisis químiques, bacteriològiques i qualssevulla altres de 
naturalesa semblant 

23            Taxa per la prestació dels serveis en instal.lacions esportives 
24         Taxa per la prestació de serveis a les Escoles Bressol 
25      Taxa per la prestació de serveis a les Escoles Municipals 

d’Ensenyament Especial 
26         Taxa per la prestació de serveis en el Centre d’Atenció Precoç i 

serveis de ludoteca 
27          Taxa per la prestació de serveis a l’Escola d’Educació Especial de 

Can Mercader 
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 Segon.- Suprimir amb efectes del dia 1 de gener de l’any 2000, 
l’Ordenança núm. 21 reguladora de la Taxa per la vigilància especial dels 
establiments que la sol.licitin.  
 
 Tercer.- Aprovar provisionalment el nou número d’ordre de les 
Ordenances Fiscals a partir de la número 21, així com de la de Contribucions 
Especials, les quals restaran numerades com s’indica a continuació: 
 
Número  Tribut 
 
21      Taxa pels serveis d’inspecció sanitària en general, de consum i les  
                d’anàlisis químiques, bacteriològiques i qualssevulla altres de 

naturalesa semblant 
22     Taxa per la prestació dels serveis en instal.lacions esportives 
23 Taxa per la prestació de serveis a les Escoles Bressol 
24 Taxa per la prestació de serveis a les Escoles Municipals 

d’Ensenyament Especial 
25    Taxa per la prestació de serveis en el Centre d’Atenció Precoç i 

serveis de ludoteca 
26 Taxa per la prestació de serveis a l’Escola d’Educació Especial de          

Can Mercader 
27       Contribucions especials 
 
 
 Quart.- Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança 
reguladora dels Preus Públics per l’exercici 2000, segons l’annex núm. 2 del 
present acord. 
 
 Cinquè.- Aprovar provisionalment la modificació del llistat de 
carrers per al proper exercici 2000, de conformitat amb l’annex núm. 3 
d’aquest acord. 
 
 Sisè.- Exposar els acords precedents al Tauló d’Anuncis d’aquest 
Ajuntament, durant trenta dies, comptats a partir de l’endemà de la publicació 
del corresponent anunci en el Butlletí Oficial de la Província i en un Diari de 
gran difusió de la província.” 
 
Dins d’aquest termini els interessats podran examinar l’expedient i presentar 
les reclamacions i suggeriments que estimin oportuns. 
 
 Setè.- Disposar que, en el supòsit que no es presenti cap reclamació 
en l’esmentat termini d’exposició pública, els acords adoptats d’aprovació 
provisional s’entenguin com a definitius. 
 
 Vuitè.-  Disposar, així mateix, que els acords definitius, incloint  els 
provisionals elevats automàticament a aquesta categoria, i el text íntegre de 
les modificacions es publiquin en el Butlletí Oficial de la Província  i que 
posteriorment entrin en vigor el dia 1 de gener del 2000.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea de Planificació, Economia i 
Hisenda, es fa una detallada explicació del contingut del punt, en la que 
manifesta que ja ha tingut ocasió de comentar en les dos sessions que s’han 
fet sobre aquest tema, tant en la sessió del dia 14 d’octubre com en la sessió 
ordinària del dia 21 d’octubre, en què es va tractar, en la primera sessió 
monogràficament i en la segona sessió de manera ordinària, en la Comissió 
Informativa corresponent, el tema de la proposta d’Ordenances Fiscals de la 
Ciutat de Cornellà per l’any 2000, vaig exposar en aquells moments quins eren 
els principals eixos que motivaven la proposta que sotmetem a consideració 
d’aquest plenari, fonamentalment una d’elles era que estavem a l’inici d’un 
nou mandat, en conseqüència, tornàvem a replantejar des de la perspectiva de 
l’equip de govern una projecció pressupostària a efectes dels quatre anys de 
mandat, i per tant, doncs, en quina transició ha de funcionar aquesta situació 
pressupostària en aquests quatre anys de mandat.  
 
 Una d’elles, i fonamental, perquè a més a més ha estat recollit en  el 
nostre programa electoral, i així ho volem mantenir durant aquests quatre 
anys, és el mantenir el nivell de la pressió fiscal de la ciutat en els termes en 
què ho hem estat mantenint el darrer mandat, i malgrat això, adequar el nivell 
de despesa que la ciutat està suportant derivat de les actuacions que s’han 
anat fent en millores en serveis, en millores en equipaments, en millores en 
infraestructures, en millores en enjardinat, en millores en general, en el 
conjunt de la ciutat, que òbviament, doncs, han anat generant un contingut 
de despesa corrent que es va diferint en els anys, a mida que es van posant en 
funcionament aquests equipaments, això vol dir que una de les bases de la 
nostra política pressupostària era que l’ingrés fix i d’alguna manera, de lo que 
estem parlant quan aprovem les ordenances, és dels ingressos que som 
capaços nosaltres, de forma autòctona, de recaptar, amb independència 
després de les transferències que legalment ens correspongui, però aquests 
són els ingressos que repercutim en el conjunt de la ciutat què aquest ingrés 
fix estigui al màxim equilibrat possible a la despesa corrent que té aquesta 
ciutat. 
 
 Per altra banda, continua manifestant el Sr. Salabert, un dels 
elements que també volem mantenir, perquè ens assembla positiu per a la 
ciutat, és el volum d’endeutament. Considerem que un volum d’endeutament 
exagerat en un ajuntament, no afavoreix, especialment, els interessos de la 
ciutat, entre altres coses perquè aquest deute s’ha de tornar, i s’ha de tornar 
amb interessos, i per tant, considerem que no és bo tenir un volum exagerat 
d’endeutament, i seria molt més dolent encara si aquest endeutament anés a 
finançar despesa corrent. Si cal augmentar l’endeutament, que probablement 
a lo millor calgui, en el seu moment, es considerarà, i serà sempre per 
destinar-lo en provisions d’inversions en equipaments i en infraestructures 
que millorin encara més les necessitats d’equipaments de la ciutat. 
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 Aquests eixos, continua dient el Sr. Salabert, fonamentalment 
l’equilibri pressupostari, al no traslladar pressió fiscal i al no projectar un 
endeutament per sobre de les possibilitats de la ciutat, tenint en compte dos 
variables que no són nostres, però que s’han d’incorporar, una d’elles és que 
la inflació del període, probablement estarà al 2,5%, si no arriba al 3, aquest 
any la previsió ja es tancar, probablement per sobre del 2,4% a la inflació de 
l’any 99,  per tant aquests costos començaran a aflorar per nosaltres quan 
paguem factures a l’1 de gener del 2000, i per altra banda, no vull fer ara 
d’endeví o de tenir cap bola de vidre, però no és desgavellat pensar que tal com 
estan totes les informacions de les que disposem en termes econòmics que els 
tipus d’interès en termes d’aquí a un any pugin entre un quart i mig punt.  
 
 Dic lo dels tipus d’interès perquè con què tenim un deute que 
pagar, doncs, quan els tipus d’interès pugin, vol dir que el cost del principal 
més l’amortització d’aquests interessos també afectaran al deute que tenim de 
pintar en la despesa pressupostària, tenint en compte tot aquest escenari i 
essent molt moderats en la proposta, molt moderats, només cal veure els 
diaris dels últims dies a quins nivells de tarifes estan augmentant les 
propostes d’ordenances fiscals dels municipis veïns, nosaltres formulem que 
l’increment d’impostos, taxes i preus públics del conjunt de la ciutat, 
s’augmenti, s’incrementi un 2%, exceptuant el cas de l’IBI, que l’augment seria 
d’un 1,9% en el coeficient.  
 
 Aquesta seria la proposta bàsica i genèrica, després, òbviament, ja 
sé que se’m pot dir que hi ha aquelles partides que pugen més del compte 
perquè són preus establerts i que s’han d’arrodonir i que no correspon al 2%; 
quan dic això m’estic referint fonamentalment als grans impostos de la ciutat 
que com sabeu tots és l’IBI, l’IAE, l’Impost de Construcció, l’Impost de 
Vehicles, i després vindria tot el reguitzell de taxes i de preus públics que, en 
alguns casos, potser, no és exacte l’augment del 2%, ho dic ja perquè els que 
multipliquen i ho fan molt bé però que a vegades no correspon això 
exactament al 2%, però, globalment, el creixement d’ingressos estaria entorn a 
un 2%. 
 
 El Sr. Salabert continua amb l’ús de la paraula, manifestant que 
com a elements destacables en quatre ordenances en particular, l’ordenança 
fiscal núm. 5, que és la que fa referència a l’Impost sobre Construccions, 
Instal.lacions i Obres;  hi ha un canvi important en el mètode de càlcul de la 
tarifa d’aquest impost, pensem que és molt millorable, o que millora molt el 
tractament que fins ara estan tenint els ciutadans. 
 
 És a dir, fins ara se’ls aplicava  una tarifa sobre el pressupost de 
l’obra que es presentava visat per un col.legiat, un arquitecte o un enginyer. A 
partir d’ara es fixa un preu de mòdul de metre quadrat i s’aplicarà la tarifa 
sobre els metros quadrats construïts, per tant, no hi haurà cap mena 
d’arbitrarietat. Totes les ordenances vinculades amb aquestes, per tant la que 
la referència a l’Ordenança Fiscal núm. 8, que és la Taxa per Serveis 
Urbanístics,  s’aplicarà exactament igual, també amb el mètode de preu fixat 
per un mòdul metro quadrat, i la Taxa per la Intervenció Administrativa en les 
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Activitats i Instal.lacions, abans anomenada llicències d’obertura, doncs, 
també la tarifa s’aplicarà fixa i un mòdul de pessetes metro quadrat, en el cas 
de la tramitació corresponent. 
 
 Aquestes serien tres Ordenances que les cito especialment perquè el 
mètode de càlcul varia radicalment i que, a més a més, això afectarà en una 
millora en el cost, és a dir, calculat rebut contra rebut, el que avui paga un 
contribuent per aquestes operacions quan el presenta a tràmit, és més alt que 
el que li representarà ara en preu quan ho presenti pel mètode del mòdul 
metro quadrat. 
 
 I la darrera, que simplement, és comentar-la perquè em sembla 
important no pel volum però sí per l’efecte qualitatiu que pot tenir, entre altres 
coses, perquè feia ja bastant de temps que en aquest aspecte, no és que 
rebéssim especials queixes, però si que generaven molèsties, la taxa per 
expedició de documents administratius, aquell tipus de documents, com per 
exemple altes i baixes en les alteracions en padró, en les certificacions 
d’empadronament, les certificacions relacionades amb el servei de 
reclutament, és a dir, tota una sèrie de tràmits que el contribuent venia a fer 
aquí a l’Ajuntament i se li cobraven determinades tarifes que han quedat totes 
anul.lades en virtut, doncs, de pensar que dins dels impostos generals, 
aquestes tarifes ja quedarien subsumides i aquests serveis els prestaria de 
forma gratuïta l’Ajuntament.  
 
 Dit això, vol dir, no què a l’Ajuntament no li costin diners prestar 
aquests serveis, però cobrar tarifes de 220, 305, 125 pessetes, doncs a 
vegades era una molèstia pel contribuent, hem considerat que seria més 
oportú eliminar-ho, no totes les taxes, de l’Ordenança Fiscal núm. 6 només 
aquells capítols  que són de temes importants, com exemple, informes tècnics 
de la Guàrdia Urbana, o temes que tenen una certa rellevància,  i que aquell 
que les demana, amb un objectiu concret, però les de tràmit “extrictu sensu”, 
quedarien totes directament abolides, i això seria globalment la proposta que 
formulem per les ordenances de l’any 2000. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que com ja va dir a les 
dues Comissions que s’han fet per debatre les ordenances, com ha dit el 
Tinent d’Alcalde d’Hisenda, considero que, en general no ha hagut un 
increment que es pugui considerar excessiu, en general, i  per una altra banda 
hi ha algunes qüestions que milloren, però per una altra també hi ha algunes 
que,  penso que en absolut es milloren, el tema per exemple de l’IBI, s’ha de 
dir que és l’1,9 de l’índex, però que, a més a més, via pressupost de l’Estat la 
revisió cadastral pot tenir un 2% o el que sigui, i així pot ser que es converteixi 
en un 4% i és l’impost més important, que té aquest Ajuntament, per 
consegüent, això és bastant negatiu, des del meu punt de vista.  
 
 Es pot dir que fa anys que no es feia però sí que ha hagut la revisió 
via pressupost cada any, això per una banda, després, a la pàgina núm. 6 
punt 5, diu: “els deutes ajornats o fraccionats s’hauran de garantir mitjançat 
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aval bancari que cobreixi el deute principal”, d’acord, “més els interessos de 
demora i més del 25% d’ambdós conceptes, excepte en els casos següents”. 
Bé, després hi  ha uns casos que efectivament són aquells que són inferiors a 
quantitats molt grosses, és veritat que això, a lo millor,  a la major part de la 
gent senzilla no li arribarà, però considero,  que a més a més de cobrar-li els 
interessos de demora, un 25% sancionador sobre del que hi ha, ja és un altre 
25% que són els interessos de demora. 
 
 Per una altra banda i en el mateix sentit, a la pagina número 15, a 
l’apartat 5è, diu: ”Afegir al final...” i després diu: “L’apartat restarà...”, això és 
en el supòsit  de què una persona rep una herència i aquesta herència l’ha de 
mantenir durant cinc anys, però diu: “Si abans dels cinc anys el ven,  
l’Ajuntament cobrarà l’import de la bonificació, que hagi una bonificació fins a 
un 95%, a mi em sembla perfecte i és lògic, però el que no em sembla és que, a 
més a més, es cobri els interessos de demora que suposa un 25%, considero 
que és excessiu. 
 
 Després hi ha algunes taxes, per exemple les de planejament, o de  
compensació,  i cooperació d’estudis de bases, etc. que pugen un 50%, per 
exemple, la d’aprovació del projecte d’estudis de bases d’actuació i modificació, 
aquesta puja un 50%, la següent, també un 50%, i la següent un 20% i l’altra, 
de cooperació, també un 20%. I finalment a la pàgina 65 i 66, es diu que 
s’eliminen les Ordenances per la taxa de vigilància especial dels establiments 
que la sol.licitin. Això ho considero positiu i bo si es tracta d’establiments 
petits, perquè aquí con què no es distingeix si són establiments grans amb 
recursos suficients o pertanyents a entitats com pot ser un banc, considero 
que això, no té l’Ajuntament, perquè fer-li gratuït aquest servei. I  en base a tot 
això, aquí hi ha coses positives, però hi ha coses, que no, jo no votaré en 
contra, però m’abstindré. 
 
   A continuació intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que per part del Grup Municipal 
nostre compartim la tesi que en les reunions anteriors ja hem mantingut amb 
el Tinent d’Alcalde d’Hisenda, i, el nostre vot serà favorable. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup creu que 
aquestes Ordenances tenen punts que són poc solidaris i crec que no farien 
variar massa els ingressos de l’Ajuntament, per exemple, que es cobri als 
infants de dos a cinc anys, per entrar a la piscina o per utilitzar altres serveis 
municipals, o, als jubilats o majors de 60 anys  per entrar a la piscina o altres 
dependències municipals. En els altres temes, podríem discutir si l’IBI o l’IAE, 
és correcte o no, però bé, em sembla que hi ha que mantenir la ciutat i no 
discutiríem aquests punts. 
 
 Tot seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que creu que se’ls ha 
donat poc temps per estudiar les dades definitives, i que els impostos que van 
a pagar, o a sofrir els ciutadans la resta de l’any, s’han de treballar amb 
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bastant més profunditat, malgrat això, vistes a “grosso modo” i sense 
aprofundir molt en això, hem observat que ha hagut una pujada prudencial, ja 
que en línies generals no supera  l’IPC del mercat que el govern ha marcat, 
aleshores, nosaltres pensem que ens abstindrem, però presentarem 
al.legacions. Hi ha una cosa que si m’agradaria preguntar-li al President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, i és 
quan parla de mòduls o dels metres quadrats del permís d’obres, a què es 
refereix al total de l’obra dels metros edificats o per solars?, si és el total del 
volum de l’obra,  o és simplement la base de l’edifici. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d’IC-V, 
senyor Miguel López Sánchez, per manifestar que el seu Grup, pensa que són 
unes Ordenances que estan equilibrades i que segueixen mantenint el criteri 
des de fa bastant temps de no sagnar als ciutadans de Cornellà, i entenem que 
és el camí que hem de seguir i que, a més a més, en funció dels serveis que 
hem de prestar, doncs, també hi ha que tenir en compte, precisament aquests 
tipus d’ingressos, precisament, fent aqueixa valoració, nosaltres donarem 
suport, i en tot cas, després serà quan haurà de plantejar-se les despeses com 
es fan i de quina manera es distribueix. 
 
 Seguidament pren la paraula el President-Delegat de la Comissió 
Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, senyor Ramon Salabert 
Parramon, per fer algunes puntualitzacions, en el cas de la intervenció del 
Portaveu d’EUiA, senyor Flórez, en relació al tema de l’augment de la base i el 
coeficient, cal considerar-ho això així, o també cal considerar quin “perjudici” 
es podria originar si entréssim  en revisió cadastral, com estan entrant molts 
municipis que, automàticament, aquest increment de base que ve per Llei de 
Pressupostos ja no els hi és d’aplicació,  en canvi, els hi augmenten un 30% la 
base del valor cadastral. Nosaltres, indica, vam optar, prudentment, perquè 
això no passes, vam entrar en una ponència tècnica per incrementar unitats, 
vam deixar congelades les bases cadastrals de cada unitat d’immobles del 
nostre municipi i no tenim, per tant, el privilegi d’estar bloquejats, però 
tampoc hem tingut l’augment del cadastre que han tingut en els municipis on 
han tingut ponència de revisió cadastral en la seva integritat.  
 
 Per tant, això, evidentment ve derivat per Llei de Pressupostos, però 
en segon lloc també cal considerar que l’opció alternativa a no tenir aquest 
increment derivat per Llei de Pressupostos seria obrir el meló de revisar tots 
els valors del cadastre a tots els preus que hi ha actualment entre el cadastre i 
el valor del mercat, i probablement molta gent tindria uns increments molt 
superiors en les seves bases que el que poden tenir de l’aplicació del 2%, això 
simplement és un aclariment, perquè lo altre és un fet que s’augmentarà el 2% 
en la Llei de Pressupostos i el coeficient de la tarifa l’incrementarem un 1’9%, 
no més ho faig com una reflexió. 
 
 Pel que fa referència al 25% d’interessos de demora, això ja ho vaig 
comentar a la Comissió Informativa, no és un tema que posem nosaltres de 
forma capritxosa és un tema que forma part de les disposicions del  Reglament 
d’Hisenda del Ministeri d’Economia i Hisenda, i s’aplica en els Ajuntaments, 
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en la Generalitat, en tota l’Administració de l’Estat; quan hi ha una demora, 
sempre s’aplica el 25% de recàrrec com a normativa oficial que emana del 
propi Ministeri d’Economia i Hisenda del Govern Central. 
 
 A la pàgina 15, és aplicable a la gent que també vaig explicar, que 
gaudeix d’una bonificació i abans o quan acaba de gaudir d’aquesta 
bonificació posa a la venda l’habitatge. En aquell moment, s’entén que s’ha 
diferit aquella bonificació en el temps perquè l’ha posat a la venda i per tant 
ha de considerar-se aquella plus vàlua en el moment en què es va generar, i  
com què en el moment en què es va generar la bonificació estava derivada de 
què no més ella, pogués gaudir d’aquell habitatge i viure en aquell pis, 
òbviament, si en treu un benefici, venent i incrementant el seu valor de 
transacció, lògicament, la part proporcional d’aquest benefici se li cobra en 
plus vàlua, si el difereix en cinc anys se li cobra els endarreriments i per tant 
se li posa interessos per pagar-ho cinc anys més tard. 
 
 A la pàgina 33, ja ho he dit, aquestes tarifes poden pujar més del  
2%, perquè com són taxes,  intentem equilibrar-les que imputem a totes les 
persones que intervenen i la feina incorporada val aquest preu. 
 
 I la taxa que feia referència a la vigilància especial, senzillament 
s’anul.la perquè és idèntica a la taxa que fa referència als serveis especials per 
espectacles o transports que és la que es manté. 
 
 En quant a la intervenció del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
només agrair-li el seu vot a favor i la valoració que fa del conjunt de les 
Ordenances. 
 
 Quant al tema de CiU, que diu que hi ha elements poc solidaris, i 
referits només a aquests punts i aquests aspectes que ha dit, doncs, és una 
qüestió opinable,  crec que lo més solidari que fem aquí és no pujar més del 
2% els impostos de la ciutat, que això si, realment, té un impacte molt 
important. Ahir l’Hospitalet aprovava el 2,4% i això ja dóna una situació 
comparativa només de valorar la solidaritat en aquest sentit, l’altre fins i tot 
poden ser mesures que sense entrar en el concepte o el qualificatiu de 
solidaritat o no es poden fins i tot contemplar, jo no se es podria arribar a 
mirar que determinades persones, per determinades consideracions poguessin 
tenir un tractament especial, com tenen els museus, o com tenen altres llocs. 
 
 Pel que fa  a la intervenció de la Portaveu del Grup Municipal del 
PP, Sra. Espinosa, lamenta que no tingui mai temps d’estudiar-s’ho, però que 
s’ha donat amb temps i que s’ha fet en sessions corresponents, i que en 
qualsevol cas, em sembla bé que vulguin fer les al.legacions que estimin 
oportunes, i en quant a l’aclariment que demana dir que no estem parlant de 
què els metres quadrats de construcció tenen un preu mòdul i aquells mòduls 
són els que s’apliquen, que és molt diferent que avaluar el cost de la 
construcció, i per tant, això, crec que és molt més objectiu que no pas 
l’estimació més arbitraria del cost del projecte d’obra. 
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 Pel que fa a la intervenció del regidor del Grup Municipal d’IC-V, 
senyor Miguel López, també agrair la confiança i la col.laboració en l’elaboració 
dels pressupostos perquè també hem tingut ocasió de comentar-ho 
prèviament, i ells, concretament el Sr. López aportar iniciatives en aquestes 
Ordenances. 
                           
 Seguidament pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que no es tracta ara de 
fer un debat, ja ho hem fet a la Comissió, però per una banda dir que jo m’he 
abstingut, si per suposat s’hagués fet aquí, com tu dius que s’ha fet en altres 
municipis, indubtablement que hauria votat en contra amb totes les 
conseqüències, per lo tant, doncs, mira,  mal  de molts, conhort de boigs, aquí 
no; després diu una cosa, mireu, no tota la gent que es ven, per exemple, un 
pis, si s’ha mort el marit o la muller i després es queda sol i  d’aquests casos 
hi ha, i a lo millor, doncs, no pot aguantar amb la seva pensió aquest 
habitatge, i s’ha d’anar a un més petit, o se’n va amb el fill o a una residència, 
de veritat, que bé està que se li cobri la bonificació, però no uns interessos de 
demora que són excessius.  
 
    
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot a favor dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon 
Salabert Parramón; dels Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, senyora 
Carmen Romero López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel López Sánchez; 
i, del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma; i amb 
l’abstenció dels Regidors/es del Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel 
Espinosa Fernández i senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo Hijos; 
del  Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena; i del 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
 
 
 
MOCIONS DE L'ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 8.- Aprovació inicial de l’Ordenança Reguladora del 
Procediment d’Autorització Municipal d’Obres Menors.  
 
 MOCIÓ 
 
 “Vist el text del projecte d’Ordenança Reguladora del Procediment 
d’autorització municipal d’Obres Menors. 
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 Atès que segons allò previst als articles 81 i 96 del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals de Catalunya, les ordenances 
Municipals, poden substituir la necessitat d’obtenció de llicència per una 
comunicació prèvia de l’interessat a l’administració municipal, i reduir els 
terminis previstos legalment respecte de les  actuacions de la seva 
competència. 
 
 Atès que de conformitat amb allò previst a l’article 22 paràgraf d) de 
la Llei 7/1985 (en la redacció donada per la Llei 11/1999) i l’article 63.1 del 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals correspon al Ple de la 
Corporació l’aprovació de les Ordenances. 
 
 Per tot això l’Alcadia-Presidència proposa a l’Ajuntament Ple, 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment l’Ordenança Reguladora del 
Procediment d’autorització municipal d’Obres Menors. 
 
 Segon.- Sotmetre el present acord a informació pública i audiència 
dels interessats per un termini de 30 dies, a efectes de què es puguin 
presentar reclamacions i suggeriments, mitjançant la inserció del 
corresponent edicte  al Butlletí Oficial de la Província, al Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya, en un diari de gran difusió a la província i al Tauler 
d’Edictes de la Corporació, transcorregut el qual sense haver-se presentat cap 
al.legació o suggeriments, s’entendrà aprovada definitivament sense necessitat 
de nou acord. 
 
 Tercer.- Aprovada definitivament l’Ordenança es publicarà 
íntegrament el seu text al Butlletí Oficial de la Província i s’inserirà anunci al 
Diari Oficial de la Generalitat, als efectes de la seva entrada en vigor 
transcorregut el termini de 15 dies des de la total publicació. 
 
 Quart.- Comunicar el present acord a l’Administració de l’Estat i a 
la Generalitat de Catalunya, als efectes previstos a l’article 65.3 del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals de Catalunya.”  
  
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
      
 Per part del senyor José Luis Morlanes Galindo, com a Regidor-
Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures es fa una 
explicació, dient que és una Ordenança que pretén posar en relació la 
senzillesa de moltes o algunes obres que es fan a la ciutat, amb el procediment 
administratiu que han de suportar. Fonamentalment estem parlant de dos 
grans grups, una obra menor que requereix de projecte, que afecta en molts 
casos a l’estructura de l’edifici que afecta a la via pública o que té reconegut 
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d’alguna forma el silenci negatiu,  com és el cas dels guals i altres obres 
menors que no afecten ni a l’estructura de l’edifici ni necessiten projecte ni 
ocupen la via pública,  que fins avui es venien tramitant amb un simple 
pressupost i una instància. Aquesta senzillesa no tenia un just reflex en el 
tràmit administratiu que requerien;  per exemple, a prop de 300 decrets, quasi 
2000 firmes de diverses persones, comunicacions, és a dir, aportava a la 
vegada una càrrega burocràtica de certa importància a l’Ajuntament. 
 
 Analitzades aquestes qüestions el que fem és presentar una 
Ordenança que diferencia clarament, la llicència d’obra menor d’aquelles obres 
que requereixen un projecte o que afecten a la via pública, o que tenen silenci 
negatiu, d’aquelles  que no. En aquest sentit el que fem és canviar el concepte, 
en cas, d’obres senzilles és transformar en una comunicació prèvia a 
l’Ajuntament amb autoliquidació i sotmesa a una taxa. D’aquesta forma un 
cop que els ciutadans i ciutadanes de Cornellà, presentin una comunicació 
prèvia a partir de l’1 de gener per a aquesta obra menor a l’Ajuntament, 
practicarà una auto liquidació i en suposat cas que l’Ajuntament no se 
dirigeixi a aquest ciutadà o ciutadana en quatre dies, el ciutadà o ciutadana 
queda autoritzat per a realitzar l’obra, sempre que no sigui manifestament 
il.legal. 
 
 Preveiem una simplificació dels terminis, quatre dies per a les que 
no tenen necessitat de projecte i vint-i-un, per a les que si ho tenen, una 
senzillesa en la gestió i una reducció de la càrrega burocràtica que aparellava 
la sol.licitud d’aquestes llicències. 
 
 
  VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels assis-
tents.        
 
 
 
 
 9.- Aprovació del contingut del conveni a subscriure amb el 
Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, referent al 
funcionament de l’Escola d’Educació Especial de Can Mercader. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Vist el conveni singular a subscriure amb efectes de l’1 de 
setembre de 1999 i fins la denúncia per qualsevulla d’ambdues parts, entre el 
Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya i l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat, referent al funcionament del centre docent d’Educació 
Especial de Can Mercader. 
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 Atès que és necessari que sigui aprovat pel Ple de l’Ajuntament el 
contingut d’aquest conveni i l’autorització a l’Alcalde President per a la 
signatura del mateix. 
 
 L’Alcalde President proposa al Ple de l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar el contingut del conveni singular a subscriure 
entre el Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya i 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat,  referent al funcionament de l’Escola 
d’Educació Especial de Can Mercader, amb efectes de l’1 de setembre i fins la 
denúncia per qualsevulla d’ambdues parts. 
 
 Segon.- Facultar a l'Il.Im. Sr. Alcalde President de l'Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat, Sr. José Montilla Aguilera, per a la signatura de tots 
aquells documents que siguin necessaris per a la formalització del present 
acord. 
 
 Tercer.- Donar compte del present acord a la comissió informativa 
corresponent per al seu coneixement, a la propera sessió que es celebri. 
 
 Quart.- Comunicar el present acord al Departament d’Ensenyament 
de la Generalitat de Catalunya.”   
 
 
         PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Cristina Gasull Martínez, com a Regidora-
Delegada de l'Àrea d'Educació, es fa una explicació de la Moció, informant que 
és el conveni que tenim amb l’Administració Educativa, que permet a part del 
reconeixement de l’escola, que ens traspassin econòmicament costos 
d’educació. Aquesta escola, com sabeu, és una escola d’educació especial, 
d’infantil-primària i per tant d’una etapa d’escolaritat obligatòria que és 
propietat de l’Ajuntament, però que ve pagada per l’administració educativa, i 
aquest conveni és el que històricament s’ha anat signant d’acord amb el seu 
funcionament, amb el seu manteniment i que després arriba la despesa de la 
part educativa de l’escola. Això, entre la subvenció de la Generalitat que és 
quasi el cost total, la diferència la posa l’Ajuntament i permet que els pares i 
les mares d’aquests/es nens/es no tinguin cap despesa d’educació com no 
tenen els altres nens/es que gaudeixen d’una escola ordinària d’infantil-
primària de la nostra ciutat. 
  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels assis-
tents.        
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II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció de tots els Grups Municipals, a favor de la revisió de 
les sentències militars que van dur a la mort al garrot vil a Salvador Puig 
Antich. 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Pren la paraula el  senyor José Montilla Aguilera, com a Alcalde de 
l’Ajuntament, per informar que és una Moció que està subscrita per tots els 
Grups Municipals, a favor de la revisió de les sentències militars que van dur a 
la mort al garrot vil a Salvador Puig Antich.  
 
  Per part del senyor senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC,  es fa la introducció al tema, manifestant que ja 
està bé que llegeixi la Moció el Sr.  l’Alcalde, perquè de fet és una proposta de 
Moció que vam discutir a la Junta de Portaveus i tots els grups municipals 
representats ja hi estaven d’acord.  En tot cas, de manera molt resumida, dir 
que els familiars i amics de Salvador Puig Antich d’ençà  fa uns mesos han 
endegat una campanya perquè coincideix que aquest any se celebra el 25è 
aniversari de la seva mort, i com recordareu que en Puig Antich va ser 
executat a garrot vil i aleshores és evident que en aquella època no hi havia 
cap mena de garantia processal en el judici i després de vint-i-cinc anys 
s’endega aquesta campanya per demanar, justament, que es revisi la causa.  
  
 S’ha de dir que nosaltres a l’hora de presentar aquesta Moció, 
conjuntament tots els Grups Municipals tenim present dues coses; en primer 
lloc que ja el Parlament de Catalunya, mesos enrera es va pronunciar 
unànimement a favor d’aquesta demanda i que per exemple l’Ajuntament de 
Vilafranca del Penedès que és un Ajuntament, pel que fa a les representacions, 
molt semblant al nostre, tan sols allà tenen un Grup Mixt, però ja existeixen la 
resta de forces polítiques representades igual que aquí a Cornellà, i també van 
votar unànimement, de manera que tenint en compte que el Parlament de 
Catalunya ja va demanar-ho, tenint en compte que els municipis es van 
incorporant a aquesta demanda, ens assembla molt positiu que tots els Grups 
Municipals ens hi sumem per tal d’anar poc a poc, assumint la història 
col·lectiva, i  perquè creiem i n’estan convençuts els juristes que assessoren 
als familiars i als amics d’en Puig Antich,  que, si més no, el bon nom d’aquest 
jove anarquista català, quedarà rescabalat perquè es demostrarà que les 
proves eren falses i que per exemple, en el judici, no van haver-hi les mínimes 
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garanties, de manera que, en tot cas, només es demana afegir-s’hi i potser 
seria bo també que se’n pogués fer ressò perquè de la mateixa manera que 
nosaltres ho hem sabut a través de l’Ajuntament de Vilafranca ho hem sabut a 
través d’amics i també a través d’altres ajuntaments que s’hi van sumant, el 
fet que Cornellà s’hi sumi potser un ajut i  un ànim per a la gent que el tira 
endavant.  
 
 Penseu que Cornellà, amb més raó que molts altres pobles, perquè 
Cornellà va ser una de les poques ciutats que tres dies després de la seva mort 
es va fer un acte en aquesta església d’aquí davant, o on els ciutadans van 
respondre. De manera que la proposta d’acord és molt tècnica, molt senzilla, 
diu: 
  
 MOCIÓ 
        
 “Enguany s’acompleixen 25 anys de l’assassinat legal, el 2 de març 
de 1974- de Salvador Puig Antich, membre del MIL (Movimiento Ibérico de 
Liberación), víctima d’una de les darreres i més cruels brutalitats del Règim 
Franquista. L’execució del jove anarquista, pel sistema del garrot vil, va 
constituir una fuetada venjativa i sagnant d’aquell Règim que es resistia a 
desaparèixer i que, mentre parlava d’irrisòries “obertures” seguia menyspreant 
amb rotunditat el més mínim respecte per la vida humana. 
 
 El judici militar que va tenir lloc el 8 de gener de 1974 estigué ple 
de paleses irregularitats de tota mena i la manca de proves processals, la 
denegació de moltes actuacions proposades per la defensa i un ambient 
clarament propici a una sentència de mort anunciada, convertiren el Consell 
de Guerra contra Salvador Puig Antich, en una nova farsa jurídica pròpia de 
qualsevol Dictadura. 
 
 Avui, 25 anys després, el sistema democràtic del nostre país té un 
deute històric amb Salvador Puig Antich i cal complir amb l’obligació de 
recuperar la memòria col.lectiva i restituir els drets legals i morals d’un jove 
assassinat covardament com a delinqüent, per la seva valentia de lluitador 
antifranquista. 
 
 Per tot això, ajuntaments, entitats i persones de tota mena, davant 
l’aprovació unànime al Parlament de Catalunya el dia 13 de maig de 1999 de 
la resolució on “s’insta al Govern a iniciar els tràmits oportuns davant les 
persones i les instàncies a les quals la legislació atribueix legitimitat per a fer 
una revisió del procés, que ara fa vint-i-cinc anys, va portar a l’execució de 
Salvador Puig Antich”, se sumen a la resolució aprovada i demanen que 
s’acceleri al màxim la seva execució. 
 
 La Democràcia i el Règim de llibertats del nostre país mai no seran 
completes sinó es fa justícia històrica amb casos com el del nostre compatriota 
Salvador Puig Antich. Amb la revisió del procés que demanem, contribuirem 
també a una exculpació col.lectiva de la nostra memòria popular. 
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 Proposta d’acord: 
 
 Atès que familiars i amics de Salvador Puig Antich, condemnat a 
mort i executat l’any 1974, han endegat recentment un procediment de revisió 
de les sentències de dates 8-I-1974 i 11-II-1974 dictades pel “Consejo de 
Guerra” i el “Consejo Supremo de Justicia Militar” respectivament. 
 
 Atès que l’execució de Salvador Puig Antich va generar un 
sentiment d’indignació del qual no en va quedar al marge la ciutat de Cornellà. 
 
 S’acorda expressar el suport de l‘Ajuntament de Cornellà al recurs 
de revisió promogut pels familiars de Salvador Puig Antich contra les 
sentències que van conduir a la seva execució el dia 2 de març de 1974.“ 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció, és aprovada per unanimitat dels 
assistentes.  
 
  
 
 
 2.- Moció del Grup Municipal d’IC-V, referent als esdeveniments 
de contestació i violència que es van produir a Barcelona, el passat dia 12 
d’octubre. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “Davant dels esdeveniments de contestació i violència que es van 
produir a Barcelona el passat dia 12 d’octubre, així com de les respostes 
policials i penals que els van seguir, el Grup Municipal d’IC-V proposa a 
l’Ajuntament en Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Deixar clar davant dels ciutadans i ciutadanes, joves o 
adults, que la violència i la destrucció no és mai una forma de defensar les 
idees ni de resoldre els conflictes. Que no hi ha una violència bona (la del 
poder i l’autoritat) i una de dolenta (la dels ciutadans sense poder). 
 
 Segon.- Reclamar de les autoritats policials, de l’Estat i de la 
Generalitat prioritat en la prevenció i el control de la violència que expressa 
reiteradament la seva voluntat d’arruïnar la democràcia, i diferenciar d’entre 
els grups minoritaris de joves aquells que estan disconformes amb les nostres 
formes d’organització política d’aquells que atempten contra la democràcia. 
 
 Tercer.- Declarar que la presó no és mai una bona solució per a 
resoldre els conflictes socials, però que encara ho és menys quan es tracta de 
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persones joves. Demanem de l’autoritat judicial i del ministeri fiscal la llibertat 
provisional de les persones implicades i la sol.licitud futura de penes 
alternatives a la presó (com ara el treball en benefici de la comunitat) que 
pugin servir per trobar formes de consens comú i no per criminalitzar tota 
contestació. 
 
 Quart.-  Instar les diferents administracions a emprendre veritables 
polítiques de joventut, que tinguin en compte la seva diversitat i les seves 
necessitats d’emancipació i autonomia. 
 
 Cinquè.- Insistir en l’acceptació i la posada en marxa, per part de 
les diferents administracions, de canals de participació que puguin ser 
diferents dels que la ciutadania adulta fa servir, però que permetin diferents 
sectors de joves sentir que formen part de la comunitat.    
 
 Sisè.- Demanar als diferents nivells de l’administració educativa i 
als diferents components de la comunitat escolar la incorporació sistemàtica a 
tots els nivells educatius i el debat sobre les idees socials i polítiques que 
fonamenten  una organització democràtica de la societat. 
 
 Setè.- Donar trasllat dels presents acords als Ministeris d’Interior, 
de Justícia i d’Educació i Cultura del govern espanyol, i als Departaments de 
Governació, de Justícia i d’Ensenyament del govern de la Generalitat.”  
         
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Arnau Funes Romero, com a Regidor del Grup 
Municipal d’IC-V es fa una explicació del contingut de la Moció, per informar 
que la nostra idea quan presentaven aquesta Moció és provar des d’una 
institució, que en definitiva representem una voluntat popular,  intentar donar 
un discurs amb molt més matisos del que creiem s’ha instaurat en l’opinió 
pública en els darrers dies, en les darreres setmanes, davant del que és una 
movilització, i davant el que va ser la càrrega policial, la següent presó 
preventiva abans de declarar per les persones detingudes en aquella 
manifestació i una mica el tractament mediàtic, que creiem,  que es va donar 
davant aquell fet.  
 
 Creiem  que la millor manera d’evitar fórmules violentes és la 
prevenció, és el diàleg, és la participació i entenem que s’han de buscar canals 
suficientment participatius perquè les demandes de la gent jove o les 
demandes de la gent que està en una situació social més preocupant en la 
nostra societat, que en aquests moments podria ser la gent jove, que hem de 
reconèixer que té un problema important de feina, o que té un problema 
important de dificultats d’accés a l’habitatge, pugui expressar la seva opinió 
sense que se l’encaselli en un espai de violència. Jo crec que l’estratègia és la 
prevenció i aconseguir aïllar les persones violentes que crec desvirtuen la 
majoria de les reivindicacions del col·lectiu de persones que es manifesten, i 
creiem que les mesures penals que es proposen, l’acusació que s’ha imposat a 
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aquestes persones, no és la millor manera de resoldre els problemes. Pel Grup 
d’Iniciativa-Verds, la presó no és la millor solució, no només per a un fet com 
el del dia 12, sinó per molts altres espais de la nostra vida. 
 
 Creiem que hem fet una moció prou amplia, que podria haver 
generat consens i que suposa una posició interessant de l’Ajuntament de 
Cornellà, que crec està, com a mínim, una mica relacionada amb tot el voltant 
del que s’ha suposat ha estat aquesta protesta del dia 12 ja que ciutadans i 
ciutadanes de Cornellà estaven aquell dia en aquella manifestació, han sortit 
als mitjans de comunicació suposadament com a promotors d’aquell mal final 
que va tenir la manifestació i en definitiva perquè crec que ens pot donar un 
contrapunt davant el que sembla és l’única opció d’un grup de gent que única 
i exclusivament el que busca és la confrontació i tenir un enemic per poder 
trencar vidres i buscar fórmules violentes de resoldre els conflictes. En 
definitiva es tracta, repeteixo, d’aïllar les persones violentes i d’aïllar les 
persones que lluiten per destruir la democràcia que és de tots i totes. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que està d’acord amb 
aquesta moció i donarà el seu suport, ja que els elements que es plantegen 
són suficientment clars i que lo que s’ha de fer és intentar solucionar aquests 
problemes per un altre camí i separar, com diu la mateixa Moció, els 
comportaments d’uns i d’altres. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que respecte del seu 
Grup, compartim absolutament el text, creiem que és un text molt assenyat i 
molt ric, i de la mateixa manera que demanaven el mateix, pel que fa al punt 
anterior, considerem que més enllà que s’aprovi o no s’aprovi, considerem que 
aquest tipus de Moció han de tenir bàsicament una finalitat pedagògica, de 
manera que lo que no pot ser és que no se’n doni llum pública. En aquesta 
Moció especialment, i en totes les altres, crec que la revista Municipal se’n 
hauria de fer ressò. I crec que a Cornellà, a més a més, aquesta Moció encara 
és molt més interessant perquè hem hagut de viure els fets lamentables dels 
últims dies,  per exemple, el lamentable fet de l’atemptat de l’habitatge de la 
companya del Grup Municipal del PP, de manera que justament, en els llocs 
conflictius, és on s’ha de donar la cara, i és on realment s’ha de ser valent, 
atrevit, i fer aquest exercici pedagògic de dir: no,  el camí no és aquest, el camí 
és el del diàleg, bé... és el que diu la Moció, evidentment és un camí difícil i 
possiblement, de vegades, els èxits són molt llunyans, però clar s’ha de 
començar. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup també 
estem d’acord amb tots els punts d’aquesta Moció, potser, fer alguna 
puntualització al punt tercer, el que s’hauria de demanar és la reforma del 
Codi Penal, quan demanem de l’autoritat judicial i del Ministeri Fiscal la 
llibertat provisional de les persones implicades, se suposa que els jutges 
apliquen la Llei i, en tot cas, el que s’hauria de demanar seria la reforma del 
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Codi Penal si és que no està d’acord. També creiem que una educació és lo 
més important, i avui, precisament, en la reunió que hem tingut amb el 
Consell de l’Institut Municipal d’Educació, se’n ha presentat un programa que 
creiem molt ambiciós en un futur que és els drets de la infància, participació 
dels infants a la seva ciutat, crec que si es pogués portar a terme seria a llarg 
termini, potser perquè es clar, estem parlant dels infants, però és que des 
d’aquí és d’on s’ha de començar. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el 
seu Grup en part estan  d’acord, si bé hi ha altres coses que no. A mi 
m’estranya que en aquest manifest que fa Iniciativa-Verds públic, perquè 
personalment sí s’han adreçat a mi, es faci respecte als fets que  han passat a 
la carretera de Sants, i no es mencioni per a res, públicament, el que ha 
passat a Cornellà,  i el que està passant a Cornellà. És quelcom que 
m’estranya, que es digui el que passa en el poble del costat i no es digui el que 
passa en el nostre. 
 
 En el segon punt és obvi que s’està usant la demagògia, per un 
costat es reclama de les autoritats control, prevenció de la violència, se’ls 
demana que es diferenciï dels grups minoritaris de joves disconformes amb 
aquestes formes de vida o de política que se’ls controli, que se’ls diferenciï 
quan hi ha una manifestació violenta quins són els que trenquen els vidres i 
quins no, cosa bastant surrealista, com es distingeix?. Si estan trencant els 
vidres, qui ho és i qui no ho és. 
 
 Els preguntem també als propietaris dels comerços què pensen si 
això és penal o no, bé, doncs crec que tindríem de començar per això. 
Respecte a declarar que la presó és o no una bona solució, des del Partit 
Popular, pensem que es deixin de fer declaracions fàcils, de cara a la galeria i 
amb la finalitat d’aconseguir algun vot, encara que en aquest Ajuntament 
estem acostumats, ja, a aquests discursos gratuïts i demagògics en una cosa 
tan greu com és el que està succeint. També dir que aquests temes no es 
tracten aquí a l’Ajuntament, es tracten quan es fan les lleis i es legisla, es 
demana el que han dit els meus companys, es demana una reforma de Codi 
Penal. 
 
 Pel que fa als punts quart i cinquè,  tots pretenem crear aquest 
marc propici perquè no es tornin a produir aquests esdeveniments. 
Considerem que un dels motius que animen la violència  del carrer, sobre tot a 
Cornellà, i em remeto a la premsa que tinc, un bon dossier  des de fa temps, 
que venen succeint aquestes coses a Cornellà i que es venen silenciant, en la 
que diu el president d’una associació juvenil, o d’un sindicat d’estudiants, que 
un dels majors motius d’això que passa a Cornellà, és el fracàs escolar 
existent en aquesta Ciutat, que sembla que ningú vol assumir, i em sembla 
que algú ha de ser responsable d’això. Nosaltres, en aquesta Moció, ens 
mantenim en alguns punts, però en d’altres no, per la qual cosa ens abstenim.   
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 A continuació pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que hi ha una 
paraula que està molt de moda ara, que és l’equidistància. Doncs, nosaltres 
ara, ens situem entre l’equidistància d’aquells que ofereixen tan sols, postures 
paternalistes, i aquells que tan sols ofereixen postures de mà dura. Jo ja vaig 
comentar, i vàrem comentar la postura del Grup en la Junta de Portaveus que 
va abordar aquest tema, en funció d’uns fets que havien succeït fora de la 
ciutat, em semblava i ens semblava, que seria un debat bastant desordenat on 
no trobaríem elements de consens, primer perquè voler identificar a la majoria 
de joves d’aquesta ciutat amb aquests moviments, em sembla o ingenu o no 
conèixer en profunditat, quins són els moviments alternatius, o els moviments 
i diferencia radicals que es produeixen en aquesta ciutat.  
 
 Per la qual cosa, crec que no és correcte identificar a la majoria dels 
nostres joves, que evidentment, pateixen molts problemes, com també molts 
adults, amb les respostes o amb  les manifestacions que realitzen aquests 
tipus de moviments. Evidentment, estem contra la violència, contra tot tipus 
de violència i que trobar, buscar solucions reals, com a moviments que es 
creguin alternatius no passen per postures de dir que els educarem millor.  
 
 Nosaltres hem intentat, en els anys que ja portem aquí trobar 
canals de comunicació que alguna vegada ens han fallat, que altres han 
funcionat, i creiem més en la dinàmica diària d’intentar anar resolent, amb 
certs moviments aquestes dificultats que no agafar i generalitzar.  
 
 Per tant la postura nostra,  és la d’aqueixa equidistància entre una 
Moció que en una gran part no compartim, compartim la reforma aquesta del 
Codi Penal. Jo vaig dir l’altra dia que aquest tema, en un debat al Ple no era el 
més adequat, sobretot perquè en els darrers anys hem tingut molts incidents, 
no tan sols el que li va passar a la Portaveu del Grup Municipal del PP, Sra. 
Espinosa, sinó hem tingut molts incidents greus també, a empreses, a 
entitats, a persones, i sabem que lo que no es pot és identificar al municipi 
només amb aquesta violència que tots no compartim, i per tant lo més idoni, 
en tot cas serà,  si tenim tots interessos,  d’analitzar el tema, que és un tema 
molt peculiar, que mediàticament ve molt bé, es ven molt bé, però que després 
entrar en els seus arrels i en els seus perquè, és molt més complicat.  
 
 Hi ha una cosa que és molt important perquè un tingui la condició 
de ciutadà o ciutadana, a més a més de fer valer els seus drets ha de saber 
també que té uns deures, i a partir d’aquí, tothom ens podem entendre, i això 
és lo més essencial, per tirar endavant, certa convivència en aquest municipi o 
altres municipis. 
 
 Seguidament pren de nou la paraula el senyor Arnau Funes 
Romero, com a Regidor del Grup Municipal d’IC-V, per agrair els vots 
afirmatius d’EUiA, d’ERC, i el comentari de CiU, i en tot cas recordar als 
companys del PP, que Iniciativa sempre ha estat en contra de la presó com la 
primera opció de resoldre els conflictes socials i resoldre els problemes 
judicials, que gràcies a la participació d’Iniciativa, d’Izquierda Unida,  Nueva 
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Izquierda a l’elaboració del Codi Penal va entrar com a mesures alternatives al 
dia-multa, als arrests dels caps de setmana, etc, etc ..., no estem fent 
demagògia sinó que és un treball que estem fent parlamentàriament, i no 
només a l’Ajuntament de Cornellà, que entenem que a la policia se li paga per 
a més coses que per  estomacar  a persones, entenem que a la policia també 
se li ha de demanar un cert criteri de reconducció de certs conflictes; en tot 
cas, pel que fa a la intervenció del Partit dels Socialistes, estan d’acord en 
moltes de les coses que ha dit el Portaveu, només recordar que també en 
aquest Ple s’ha votat una Moció en referència al tema de càrrega policial de la 
Universitat Autònoma, que és un fet que també hi havia ciutadans de Cornellà 
que estaven allà, com estaven ciutadans de Cornellà a la manifestació del dia 
12, nosaltres no volen allargar el debat més enllà, entenem totes les postures, 
només recordar que l’únic que pretenem amb aquesta Moció és saber 
diferenciar el que és un comportament anti democràtic del que és un 
comportament de reivindicació, en tot cas li agafo el guant al Portaveu del 
Grup Municipal Socialista,  i oferir-me per asseure a discutir o parlar dels 
moviments alternatius, radicals i lo que vulguem dir de Cornellà quan es 
cregui oportú en els espais que es creguin oportuns. 
 
   
  VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció, és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistentes, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del 
PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio 
Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio 
García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna 
Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i 
Ramon Salabert Parramón; amb el vot a favor dels Regidors/es del Grup 
Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau Funes 
Romero i Miguel López Sánchez;  del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyor Ignacio Flórez Barrón; del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, senyor 
Joan Tardà i Coma; del Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor 
Artís i Villena; i, amb l’abstenció dels Regidors/es del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández i senyors Alberto García Llorente i 
Antonio Naranjo Hijos. 
 
 
 
 
 3.- Moció del Grup Municipal del PP, referent a l’alteració de 
l’ordre públic causat per l’existència de grups conflictius i violents. 
 
 MOCIÓ 
 
 “De tots/es és coneguda, l’existència de grups conflictius i violents, 
que contínuament alteren l’ordre públic causant danys en el mobiliari urbà i 
creant un clima de conflictivitat en la nostra ciutat. Aquests no són fets que es 
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produeixen de manera aïllada, com pretenen fer-nos veure, sinó que venen 
desenvolupant-se des de molt temps enrere. 
 
 Des del Partit Popular condemnem qualsevol tipus de violència, 
independentment de la seva ideologia, procedeixi d’on procedeixi. Així, 
condemnem tot tipus de conducta radical i feixista que pretengui reivindicar 
els seus drets utilitzant la violència com arma mediàtica. 
 
 Per tot això, considerem com una obligació per a tot partit polític 
que es preï de democràtic la condemna pública de qualsevol acte que sigui de 
naturalesa violenta. Al mateix temps els instem a què donin suport a la 
proposta del Partit Popular de: 
 
 Entenent, que la Junta de Seguretat Local és l’òrgan de coordinació 
de les forces i cossos de seguretat en la nostra ciutat, i que la reiteració 
d’aquests actes són contradictoris amb l’esperit de convivència i llibertat, de la 
que tots/es podem estar orgullosos a Cornellà, acordem demanar la creació 
d’una Ponència dins la Junta de  Seguretat de nostra ciutat. El seu objecte és 
estudiar la violència urbana i proposar un Pla interdisciplinari  d’actuació per 
a la seva prevenció i tractament que permeti un treball conjunt des dels 
serveis socials, educatius, dels cossos i forces de seguretat, de la fiscalia i del 
poder judicial.”   
 
 
  PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PP, es fa una explicació de la Moció. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que seria 
indubtablement una contradicció si hem donat suport amb totes les 
conseqüències  a la Moció presentada per IC-V, ara donar suport a aquesta, 
per una sèrie de raons, ja que malgrat que tots aquí estem en contra de la 
violència l’única solució que es busca, la fonamental, és l’aparell repressiu, 
interdisciplinari i altres, i per tant no es tracta d’anar més enllà, sinó dir que 
estem en contra. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que el seu Grup se sent 
representat per la Moció d’IC-V, i en conseqüència l’únic camí que consideren 
vàlid és el que ha exposat el Regidor del Grup Municipal d’IC-V,  Sr. Arnau 
Funes, de manera que votarem en contra de la proposta del Grup Municipal 
del PP. 
 
 A continuació pren la paraula el Sr. Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que tot lo que sigui 
treballar en contra de la violència,  per exemple crear  una ponència dins de la 
Junta de Seguretat, però en tot cas suposo que tots els  suggeriments poden 



 39

ser bons, perquè suposo que ningú té la solució correcta per a aquests casos. 
Jo votaria a favor. 
 
 Tot seguit pren la paraula la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que el seu Grup 
conseqüentment amb la seva Moció que acaben de defensar fa una estona, 
d’alguna manera reafirmen el que hem proposat i pensem que és força diferent 
al que proposa el Grup Municipal del PP. De totes maneres pensem que dintre 
de tot hi ha alguns aspectes de la Moció del PP sobre la condemna de tots els 
actes radicals i feixistes, violents, ens congratula i això ho valorem 
positivament, la qual cosa no vol dir que votarem a favor, sinó que ens 
mantenim en la nostra que entenem que porta uns matisos que són d’una via 
diferent, més pedagògics, educatius i participatius. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que en 
conseqüència amb la intervenció anterior dir que nosaltres entre la posició que 
abans indicava la Moció d’IC-V, i la posició que indica la Moció del Grup 
Popular que evidentment són distintes perquè són d’ideologies, diríem, 
extremes, no? de punts extrems, i  nosaltres en aqueixa equidistància, tornem 
a repetir que si existeixen grups conflictius i violents ja hi són els estaments i 
les institucions i els recursos per a poder abordar-los però en cap cas la Junta 
de Seguretat Local és l’escenari com per a poder  abordar aquest tema, per 
tant la posició del Grup Socialista és votar en contra d’aquesta Moció, 
reiterant també els motius que abans hem explicat en l’anterior punt. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que des 
del PP, l’únic que s’intenta amb aquesta Moció, no crec que sigui tan diferent 
amb la que presenta el Grup Municipal d’IC-V, el que passa és que vista d’una 
manera més objectiva, amb menys floritures,  i per  arreglar la solució que és 
el que s’ha de veure. Tenim a Cornellà un problema, i pel que veig  aquí, no hi 
ha molta gana de solucionar-ho, o sembla que no hi ha gana de solucionar-ho. 
Ara mateix tenim una banda conflictiva de nois joves que es deixen influenciar 
per alguns radicals, però lo que, potser, dins d’uns dies el que vostè tingui 
aquí serà una banda armada, i em remeto a la premsa d’un dossier que se 
m’ha facilitat, a uns xavals  que se’ns  presenten des d’aquí inofensius, que 
fiquen uns pasquins identificant cotxes de la policia, on es diu, em remeto 
també al que vostè va dir en unes declaracions de premsa, que això és pur 
jarrai, que algú tindrà de rendir comptes i que a algú se li anava de les mans 
això. 
 
 Quant al què m’està dient que no creu que sigui possible, jo li diria 
que li poso un exemple, a l’Ajuntament de Barcelona que governen també el 
Partit Socialista, existeix aquesta Ponència, i no crec que portin la meva 
ideologia,  i se’n diu Consell de Seguretat Urbana. En aquesta Ponència 
intervenen fiscals, forces de l’ordre, judicatures, associacions de veïns i més 
enllà podríem anar, potser fins i tot partits polítics, aleshores, jo em remeto 
també al conveni que segurament vostès van signar amb el Governador Civil, 
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quan es va crear la Junta de Seguretat aquí de Cornellà. Hi ha un apartat en 
aquest Conveni que crec que contempla la creació d’aquestes possibles 
comissions de treball, que en cap de les maneres pretén ser repressiva, al 
contrari pretén donar solucions tangibles i menys vistoses i menys de cara a 
l’opinió pública, que donin resultats. Lamento que no s’hagi tingut en compte i 
m’agradaria sol·licitar-les aquest conveni, si és que hi és, que se’m passi per 
escrit. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a Portaveu del Grup Municipal Socialista, per dir que la intervenció de la 
Portaveu del Grup Municipal del PP, legitima la nostra postura. Només dir que 
el que lamento és que es tingui desconeixement de com funcionen les coses i 
quines són les funcions del Consell de seguretat de l’Ajuntament de Barcelona, 
quines són les condicions i objectius de la Junta Local de Seguretat. El que 
està clar és que la postura i allò que s’intenta plantejar en la Moció, i, ha estat 
verbalitzat per part de la Portaveu del Grup Municipal del PP legitima la nostra 
postura que és una altra. 
 
 Per finalitzar, pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per donar per conclòs el debat d’aquesta Moció,  i que allò que queda clar és 
que hi ha unes coincidències, que és en allò que respecta a la condemna de la 
violència que en aquest cas la practiquen un grup reduidíssim de joves. Per 
descomptat que aquests problemes no s’arreglen amb mocions, així és va 
manifestar en la Junta de Portaveus, i, és clar, que nosaltres no compartim les 
posicions o les mocions que puguin induir a què hi hagi una certa 
condescendència, encara que sigui no volguda, a què sonin a una certa 
comprensió, o que acabin justificant encara que no es vulgui determinades 
actituds;  per això, crec que sobre aquest tema, també sobre altres, però sobre 
aquest tema lo millor és treballar. Ja sabem que aquests grups busquen, 
quelcom legítim, des del seu punt de vista, que és a través de la propaganda i 
els mitjans de comunicació donar a conèixer les seves determinades posicions 
i quanta més publicitat li donem, pitjor anirà i no ajudarà a resoldre els 
problemes reals.      
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció, és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistentes, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del 
PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio 
Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio 
García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna 
Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i 
Ramon Salabert Parramón; dels Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, 
senyora Carmen Romero López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel López 
Sánchez; del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez 
Barrón; i, del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma; 
i amb el vot a favor dels Regidors/es del Grup Municipal del PP, senyora Mª 
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Isabel Espinosa Fernández i senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos; i del Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena. 
 
 
 
 
 4.- Moció del Grup Municipal del PP, referent a les molèsties 
causades per obres de reurbanització. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “Últimament, alguns carrers i places de la nostra ciutat estan sent 
modificades i arreglades. Un exemple d’això és el carrer Joan Maragall, 
República Argentina, Rubió i Ors, i diferents carrers del barri Riera i Almeda, 
Això comporta una sèrie de molèsties i perjudicis per a tots els ciutadans/es, 
però amb més gravamen per als nostres comerciants. 
 
 Per això, proposem: 
 
 1.- Que les empreses que duen a terme aquests arranjaments, ho 
facin amb les mínimes molèsties per als ciutadans/es. 
 

Exemple: - Realitzar les obres a trams, és a dir, per zones. Així, 
s’evita tallar carrers sencers durant mesos. 

 
- Realitzar regs continus damunt els carrers en obres, 

amb la finalitat d’evitar la molesta pols que s’aixeca.    
 
 2.- Que els comerços que es vegin afectats per les esmentades 
obres, se’ls apliqui una reducció de l’Impost sobre Activitats Econòmiques 
(IAE), en compensació als perjudicis ocasionats.” 
     
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP,  es fa una explicació de la Moció. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que pensa que tothom 
desitjaria que les obres fessin la mínima molèstia possible i qualsevol cosa que 
es faci en aquest sentit, doncs, efectivament el seu Grup està d’acord amb 
això. No obstant, hi ha coses, sobretot el punt segon que no ho entenen, 
perquè es diu que els comerços que es vegin afectats per les esmentades obres 
se li apliqui una reducció de l’impost sobre activitats econòmiques en 
compensació. Per quant temps? Pel temps que duri l’obra?. Aquí està el 
problema. 
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 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
senyor Joan Tardà i Coma, per manifestar que el seu Grup va tenir el mateix 
dubte, entenen que seria bo que les obres en la mesura què es pogués, fossin 
qualificades de una manera molt racional, per a no molestar gaire als veïns. 
En canvi, respecte al segon punt com deia el company del Grup Municipal 
d’EUiA, Sr. Flórez, és evident que algunes obres de millora també signifiquen 
revaloritzar el negoci, bé, teòricament, a la pràctica pot haver-hi disfuncions, 
de manera que, la Moció si estigués presentada d’una altra manera, nosaltres 
donaríem el vot favorable, però entenem, que hi ha dos punts, doncs, no 
podem votar-la, i ens abstindrem. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de CiU, 
senyor Néstor Artís Villena, per manifestar que les obres realment molesten 
bastant al veïnat, sigui perquè s’allarguen massa, potser s’haurien de preveure 
amb espais de temps més curts, i procurar que tots es posessin d’acord a 
l’hora de quan es va a remodelar  un carrer, totes les empreses que han 
d’intervenir es posessin d’acord, per evitar allargar les molèsties. 
 
 Sobre el segon punt de l’activitat econòmica, és evident que se 
suposa que si s’arregla el carrer també; beneficia als comerciants, però de 
totes maneres, votaríem a favor de la Moció. 
 
 Tot seguit intervé la senyora Carmen Romero López, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’IC-V, per manifestar que el seu Grup votarà en contra i 
volem dir perquè. Dels dos punts que es diuen aquí, el primer, moltes vagades 
és imprevisible; se sap quan es comença una obra, de vegades hi ha alguna 
fallida, crec que aquest Ajuntament ja fa tot el possible perquè no se’ns donin 
aquestes situacions anòmales,  també per economia, evidentment. 
    
 En el segon cas, crec que repercuteix en tot el veïnat, en tots els 
veïns, veïnes, siguin o  no comerciants, i no crec que una vegada que s’han fet 
les millores, després l’Ajuntament,  donin un tant per cent, perquè han estat 
beneficiats per les obres que s’han fet al voltant seu, per tant, nosaltres 
votarem que no. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a  Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que quan fem 
obres a casa també causen molèsties, per exemple, a Almeda, la coordinació 
amb la companyia del gas que aquesta vegada ha tingut a bé entendre’s amb 
nosaltres, està utilitzant el fet de què s’estigui produint allí la reurbanització 
d’aquest carrer per procedir a realitzar ells també la seva canalització. És molt 
difícil poder fer aquestes obres de forma completa, si Rubió i Ors no la 
haguéssim fet per trams, hauríem tingut que paralitzar tot el trànsit durant 
els mesos que s’haguessin tingut que realitzar les obres. 
 
 I, en el segon punt dir que a l’igual que no se’ns ocorre, quan es 
milloren aquests carrers d’aquesta zona, pujar els impostos, doncs, tampoc 
se’ns ocorre reduir els impostos per aquests petits perjudicis que pateixen els 
comerços i moltes més persones. 
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 A continuació pren novament la paraula la senyora Mª Isabel 
Espinosa Fernández, com a Portaveu del Grup Municipal del PP, per 
manifestar que dubta molt que quan es fa una reforma del carrer, els 
comerços un cop feta rebin beneficis, perquè qui és comerciant sí sap els 
perjudicis que li està causant, i sembla mentida que amb aquesta frivolitat es 
parli així. Ara mateix en Dolors Almeda hi ha algú que jo li he enviat al Sr. 
Flórez perquè crec que al menys és votant d’ell, que va estar tres dies sense 
poder entrar ningú dins de la botiga perquè era completament inaccessible el 
pas, o sigui, crec que tenen uns perjudicis, aleshores, si durant aquestes 
obres no es pot entrar o l’afluència de públic és minoritària i aquestes 
persones que han de pagar els seus impostos a final d’any i que ja bastant 
precària és la seva situació,  no és res de l’altre món el demanar que se li faci, 
i aclareixo per al punt que no enteníeu, que era en relació a dies, evidentment, 
si estan sis mesos, doncs, no vaig a demanar el mateix descompte que si estan 
un any. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a  Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que de 
frivolitat, cap, és a dir, les actuacions que vam fer a Rubió i Ors, o les 
actuacions que hem fet a República Argentina, o en altre moment al barri 
Gavarra, venen donades perquè els comerciants mateixos, en les reunions que 
hem mantingut han considerat que siguin polítiques d’urbanisme comercial 
que fomentaven i promouen el seu comerç; aquest cap de setmana, ells 
mateixos han realitzat una sèrie d’activitats pensant que el fet que Rubió i Ors 
s’hagi millorat una millor promoció i potenciació d’aquests eixos comercials.  
 
 Tot seguit intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que efectivament, va rebre una 
carta d’aquest company que deia la Portaveu del Grup Municipal del PP, que 
efectivament ha sofert un perjudici durant aquests dies, i bé, crec que 
aquestes coses tampoc hi ha que prendre-se-les, perquè, una cosa és aqueixa, 
i altra cosa és el que es planteja. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció, és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistentes, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del 
PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio 
Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio 
García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna 
Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i 
Ramon Salabert Parramón; i, dels Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, 
senyora Carmen Romero López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel López 
Sánchez; i amb l’abstenció del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, senyor 
Ignacio Flórez Barrón; i, del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, senyor Joan 
Tardà i Coma; i,  amb el vot a favor dels Regidors/es del Grup Municipal del 
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PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández i senyors Alberto García Llorente i 
Antonio Naranjo Hijos; i, del Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor 
Néstor Artís i  Villena. 
 
 
 
 
 5.- Moció del Grup Municipal de CiU, referent a l’exigència de 
l’IAE a cadascun dels industrials que intervinguin a les obres privades. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que s’ha constatat per diferents gremis industrials d’aquesta 
ciutat, que professionals establerts fora dels nostre terme municipal, realitzen 
treballs sense cotitzar per l’IAE Provincial o bé local d’aquest Municipi, amb el 
conseqüent perjudici econòmic per l’Ajuntament de Cornellà i en  detriment 
dels interessos dels Industrials establerts en aquest Municipi. 
 
 El Grup Municipal de Convergència i Unió, proposa a l’Ajuntament 
Ple, l’adopció de la següent mesura: 
 
 Que quan es demanin permisos d’obres a aquest Ajuntament, 
s’exigeixi la presentació de l’IAE no solament del promotor de l’obra, sinó 
també de cadascun dels Industrials que han d’intervenir-hi.” 
 
 
  PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu del Grup 
Municipal de CiU, es fa una explicació de la Moció. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que evidentment 
el seu Grup està d’acord en què tothom pagui els seus impostos, el problema 
és que això és d’una difícil gestió, per tant nosaltres votarem en contra per 
aquesta impossibilitat. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera,  
per manifestar que quan ve un privat a demanar una llicència d’obres, el 
promotor, òbviament, si que ha d’estar d’alta de l’IAE, però després com no 
tinguem allà un inspector per veure si les fa ell directament o les 
subcontracta, difícilment ho podríem fer. Això no és possible per aquestes 
raons, i per tant, votar una cosa que no estem en condicions de poder complir, 
seria una irresponsabilitat. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP,  per manifestar que el 
seu Grup si que vota a favor perquè creuen que sí seria positiu que s’obligués 
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a les empreses a les que se’ls fa les concessions de portar-hi un control sobre 
la gent que es torna a contractar, s’evitaria així molt mercat negre i molta gent 
que va de professional i d’això no entén res. Crec que si se’ls hauria d’exigir a 
totes les persones que intervenen en una obra la documentació com a 
professionals, perquè si no estem fomentant que treballin gent que la meitat 
d’ells no són professionals, fins i tot en obres públiques. 
 
 Seguidament intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA,  simplement per a dir que s’absté, per la 
inviabilitat, no perquè no estigui d’acord. 
 
 A continuació pren la paraula el  senyor Nèstor Artís i Villena, com 
a Portaveu del Grup Municipal de CiU,  per manifestar que creu que viable 
podria ser-ho, perquè, si no es demana, al començament de l’obra si que es 
pot demanar, cap el final de l’obra  perquè, llavors sí que se sap, i quan es 
demana un permís d’obres de fet l’Ajuntament demana molts requisits, o sigui 
que algun més tampoc no vindria d’aquí, i, a més a més, ajudaria als 
industrials d’aquí Cornellà que es veuen perjudicats, per industrials de fora 
que paguen un IAE molt inferior. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a Portaveu del Grup Municipal Socialista, per a, primer matisar que no 
són concessions, estem parlant de llicències d’obres privades, i segon dir que 
hi ha uns processos  de petició d’unes documentacions, i posteriorment hi ha 
una declaració per part del constructor que ha fet l’obra nova, i no existeix cap 
tipus de reglamentació en aquests moments que jo conegui que pugui facultar 
a l’Ajuntament a exigir el que vosaltres esteu demanant, ho hem estudiat. 
Nosaltres estem perquè tothom pagui els seus impostos i evidentment, si 
podem trobar vies per garantir això que plantegeu, doncs, tornarem a tractar 
el tema. 
 
  VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció, és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistentes, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del 
PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio 
Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio 
García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna 
Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i 
Ramon Salabert Parramón; i, dels Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, 
senyora Carmen Romero López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel López 
Sánchez; i amb l’abstenció del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, senyor 
Ignacio Flórez Barrón; i, del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, senyor Joan 
Tardà i Coma; i,  amb el vot a favor dels Regidors/es del Grup Municipal del 
PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández i senyors Alberto García Llorente i 
Antonio Naranjo Hijos; i, del Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor 
Nèstor Artís i  Villena. 
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 6.- Moció del Grup Municipal de CiU, referent a instal.lar una 
barana amb passamà a les escales que hi ha al final del carrer Miquel de 
Roncalí. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès de la dificultat que per a les persones grans o amb alguna 
deficiència física representa el utilitzar les escales que hi ha al final del carrer 
Miquel de Roncalí. 
 
 Atès que aquest carrer és molt utilitzat pels veïns del barri Centre 
per accedir al Metro, RENFE, Església, Ajuntament, etc. 
 
 El Grup Municipal de Convergència i Unió, proposa a l’Ajuntament 
Ple, l’adopció de la següent mesura: 
 
 Instal.lar una barana amb passamà per facilitar la utilització 
d’aquest tram del carrer.”   
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Nèstor Artís i Villena, com a  Portaveu del Grup 
Municipal de CiU,   es fa una explicació. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que el seu Grup 
està totalment d’acord, pensem que en principi és la millora d’un carrer que 
realment té molt d’ús i que suposo que serà d’una manera que sigui, realment 
agradable que no desestabilitzi. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que estan totalment a 
favor, però potser hi ha un problema, si la barana ho permetrà entre els arbres 
i la paret o si s’haurà de posar al mig. De totes maneres estic a favor que es 
millori, i a més a més, que s’arreglin les parets. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar el vot afirmatiu del seu 
Grup. 
  
 A continuació pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a Portaveu del Grup Municipal Socialista, per dir que el seu Grup està 
d’acord, a més vam manifestar a la Junta de Portaveus que ja s’havia donat 
instruccions per part de l’Alcalde, per posar aquesta barana, ja ho 
comentarem i veurem el disseny i si són laterals, centrals, o no sé. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció, es aprovada per unanimitat dels 
assistentes.  
 
 
         
  
 7.- Moció del Grup Municipal d’ERC, referent a la plaça Lluís 
Companys. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “Motivació de la presentació: 
 
 Arran de la polèmica que han suscitat les obres de reforma de la 
plaça Lluís Companys i atenent a la negativa expressada pel govern de la 
ciutat al prec fet pel nostre Grup Municipal a favor de la creació d’una 
comissió presidida pel Tinent d’Alcalde responsable, formada per un 
representant de cada un dels Grups Polítics Municipals i diverses 
representacions ciutadanes del barri perquè fes una visita crítica a la plaça i 
elaborés un informe sobre les possibles millores a fer-hi,  presentem a 
aprovació un seguit de mesures de caràcter  menor amb la voluntat que amb  
llur aprovació puguem superar   els dèficits  que contempla el projecte 
executat: 
 
 Text de la moció: 
 
 Per tal de contribuir a  superar els dèficits que presenta el projecte 
d’urbanització de la nova plaça Lluís  Companys, sol·licitem al conjunt dels 
Grups Polítics Municipals representats al Plenari Municipal l’aportació de 
propostes que en  millorin l’estat actual, alhora que demanem que siguin 
acceptades les que a continuació es relacionen, convençuts que poden 
contribuir a superar la situació actual. 
 
1. Canviar les tanques que encerclen la rampa d’entrada i sortida de vehicles, 

en entendre que el seu disseny les converteix en perilloses per als infants, 
fet que fa preveure una desgràcia donada l’altura des del nivell de la plaça 
fins al terra de l’aparcament. 

 
2. Alinear  els fanals  i  els aparells que comptabilitzen l’horari d’aparcament 

per tal de fer més accessible el pas dels vianants en la vorera del carrer 
Menéndez y Pelayo. 

 
3. Ennoblir  l’entorn del monument  dedicat al President Lluís Companys.  
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4. Rebaixar el volum de les sortides d’aire del parquing, així com el de la  
construcció que aixopluga l’entrada i sortida dels usuaris a fi de restar  
l’empetitiment de l’espai.  

  
5. Procedir a  decorar  les jardineres per tal de facilitar-ne la integració visual 

del conjunt. 
  

6. Considerar la no conveniència d’instal·lar  altra vegada  el quiosc en el lloc 
on abans havia estat ubicat.”  

 

 
  PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC es fa una explicació de la Moció, manifestant que el fet de la 
motivació  de la Moció arrenca del plenari últim que vam celebrar. Vam 
demanar que arran de la polèmica que hi havia sobre si el projecte era adient 
o no, que es formés una comissió, presidida pel Tinent d’Alcalde i que estigués 
formada per representants de cada un dels grups polítics municipals 
representats en el plenari, i que a més a més, evidentment, amb el suport 
tècnic de les persones que hi entenen i amb la participació de col·lectius, 
entitats o veïns del barri o dels barris. Nosaltres enteníem que aquella era una 
bona solució perquè se suposa que la Comissió hagués anat allà, i aixecat acta 
de quines eren les coses millorables o fàcilment millorables, aleshores ens veu 
dir que no i la Comissió no es va poder fer.  
 
 Entenem que era una bona solució perquè d’alguna manera el que 
feia era fer-nos a tots corresponsables de la situació, ens veu dir que no, i ara 
fem una moció amb uns punts concrets, entenent que és possible, és possible 
fer algunes millores concretes. Exactament, nosaltres proposem que es canviïn 
les tanques que encerclen la rampa d’entrada i sortida de vehicles perquè els 
ferros van en diagonal amb la qual cosa, els nens poden fer escaleta, poden 
pujar, he vist que en els últims dies, suposo que els mateixos promotors de 
l’obra han pujat una mica més el passamà, però els nens segueixen fent 
escaleta, és a dir que, és possible que hàgim de lamentar alguna desgràcia 
d’algun infant, de manera que creiem que aquella tanca s’ha de canviar, i que 
no passi res, a  més a més perquè  s’haurà dit ja aquí. 
 
 Tampoc entenen com es pot ser tan brètol de no alinear els aparells 
en què es posa els diners per poder aparcar i els fanals. 
 
 Considerem que no hagués costat res ennoblir una mica el 
monument a Lluís Companys, allò és francament ridícul, i també demanem 
que es faci el que es pugui i més per rebaixar el volum de les sortides d’aire del 
pàrquing, així com el de la construcció que aixopluga l’entrada i sortida dels 
usuaris a fi de restar l’empetitiment de l’espai, fins i tot tenim dubtes sobre  si 
no topa amb les ordenances Municipals. Francament, baixar el carrer 
Menéndez i Pelayo, veure la línia de façana a mà esquerra i veure davant allò, 
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és realment.... Estem buscant i  volem saber qui és el que ha projectat això. 
Certament, i és un dèficit nostre encara no saber-ho per manca de temps, per 
manca de capacitat nostra. 
 
 Després entenem que el disseny de les jardineres ja està fet, he de 
reconèixer que el Sr. Antonio Balmón i els Tinents d’Alcalde, que més o menys 
estan afectats per aquesta obra, ens han explicat moltes vegades que ja va 
tenir la història un mal inici, perquè hi havia uns veïns que volien les 
palmeres, d’altres no, i s’ha hagut de buscar una fórmula, a més a més cara i 
complicada per poder tenir les palmeres ubicades en un lloc que no les portés 
a la mort immediata, però les jardineres s’haurien, potser, de decorar una 
mica, per tal de facilitar-ne,  la integració visual en el conjunt. 
 
 També demanen que es reconsideri la necessitat d’ubicar el quiosc 
que hi ha, és a dir, un altre bolet, no. Entenem que si s’acceptessin les sis 
propostes, permetria millorar una miqueta aquest projecte tan nefast.              
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que en primer 
lloc vol recordar que ja  vam dir a l’anterior Ple que totes aquelles propostes 
que poguessin millorar aquesta plaça ho podríem  parlar a la Comissió 
Informativa, però nosaltres ja vam ofertar, fins i tot durant aquest mes, que 
has tingut temps per fer totes aquestes propostes i poder parlar tots, tu 
consideres més oportú portar-lo al Ple i em sembla molt respectable. 
 
 Segon, aquesta plaça nosaltres no hem fet una reurbanització d’ella, 
hem fet una promoció, i ho dic moltes vegades, de coses que ens van demanar 
els comerciants i és la realitat física d’un pàrquing, i a partir d’aquesta realitat 
física, surten, doncs “uns bolets”, i  no conec cap pàrquing, a cap ciutat, que 
no tingui com a mínim les sortides de fums i després la necessitat que la gent 
que és discapacitada o té problemes, pugui entrar o sortir per un ascensor i 
això té una normativa i té unes mides; i és un problema, evidentment, però 
això és així, per tant el disseny de la plaça venia molt marcat per la primera 
realitat física que era la del pàrquing.  
 
 En el  tema de les tanques, creiem  que en la situació actual ja està 
millorada, però hi ha unes mesures que estan previstes en unes normatives i 
en tot cas, acceptant el primer punt nosaltres hem dit que es modifiquin 
aquestes tanques o que es millorin. 
 
 Quant al segon punt, no ho entenc, el parquímetre està al costat 
d’un fanal i els fanals de la plaça estan a l’altre costat i per allà es pot passar 
 
 El punt tercer si em sembla raonable i si hi ha alguna proposta 
concreta de com es pot ennoblir l’entorn del monument, no hi ha cap 
problema. 
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 El punt quart,  això no es pot rebaixar, hi ha una normativa i unes 
sortides i per tant aquestes són les que danyaven menys l’espai visual, per 
tant no estaríem a favor. 
 
 El punt cinquè, les jardineres en principi està previst que quan 
creixi la gespa, aquesta, cobreixi  tot el ciment, clar, trigarà un temps, com 
trigarà a obrir-se  les palmeres,  però en principi el tipus de gespa que s’ha 
posat ha de decorar-les i produir un altre tipus de sensació quan això creixi. 
 
 El punt sisè, no ho havíem considerat, però bé, considerarem 
aquesta proposta. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que el seu Grup 
està d’acord amb la filosofia de la Moció que presenta el company d’ERC, crec 
que la plaça al final, a mi no m’agrada tampoc, ha quedat d’una manera no al 
gust de tothom segurament, i possiblement li agradi a qui l’ha fet, però a la 
resta no, però jo crec que el Portaveu del Grup Municipal Socialista, Sr. 
Balmón en aquest cas, ha fet una explicació punt per punt molt detallada que 
comparteixo plenament i a més penso que possiblement hi ha millores o 
d’altres coses que no s’han pensat, que ha pensat el Grup d’ERC, i no ha 
pensat unes altres, per tant no crec que estigui tot dit sobre aquesta plaça, no 
crec que aquestes siguin les úniques mesures que es puguin prendre o les 
més adients, algunes ja han comentat que estan dins de la normativa i per 
tant és impossible canviar-les. Estaríem  en la postura de dir NO, no perquè 
no estiguem d’acord amb moltes coses, especialment en el punt 3, nosaltres 
també proposaríem algun sistema  per ennoblir el monument de Lluís 
Companys, que quan van a fer l’ofrena vam trobar que està posat allà d’una 
manera molt trist, i creiem que en principi s’ha de continuar pensant una 
mica o recollint idees o propostes de la manera que sigui, a veure que es pot 
millorar dins que hi ha moltes coses que són impossibles de canviar perquè hi 
ha una normativa que diu de quina manera han de ser. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que en línies generals 
està a favor de la Moció i que com el Portaveu del Grup Municipal Socialista, 
Sr. Balmón deia i com  tothom penso que tant aquestes  propostes, fins on es 
pugui arribar, com d’altres que pugui ajudar a millorar, es faci, i per altra 
banda que es tingui en compte  per a altres projectes. 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que criticar les obres un 
cop estan fetes, doncs és el més fàcil que hi ha, i suposo que no hi haurà cap 
obra que es faci que agradi al 100% dels ciutadans, però bé, és evident que hi 
ha tots aquests punts que s’haguessin pogut millorar i jo encara n’afegiria un 
que és que la instal·lació que s’ha fet dels bancs, seguint la pendent de la 
plaça,  és bastant incòmode per a la gent que ha d’asseure allà, s’hauria de 
mirar la forma o bé posar-los a nivell o al revés, en sentit contrari a la 



 51

pendent. Votaríem a favor de la Moció esperant que els punts que siguin 
millorables es puguin millorar. 
 
 Tot seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el seu Grup 
també votarà a favor d’aquesta Moció, ja ho vam fer amb l’altra que va 
presentar el company d’ERC, per fer una comissió que, crec, no s’han de fer 
quan les obres estan acabades. En una obra que afecta a la sensibilitat de 
tanta gent, en la plaça Lluís Companys, s’hauria d’haver començat per aquí, 
quan el projecte, exposar-ho al públic i demanar l’opinió d’associacions de 
veïns, comerciants.  Hi ha una cosa que a mi em resulta estranya, parlàvem 
del quiosc, crec que abans de canviar la ubicació del quiosc, espero que 
comptin amb el titular, i se li demani la opinió. Està fent un servei també a la 
plaça i també als nens, potser també ens  ho retrauran si el traiem d’allí. Hi ha 
una altra cosa que jo noto a faltar en aquesta plaça que no se soluciona amb 
obres, falten plantes, intentaria posar plantes que donin ombra, d’alguna 
manera als avis que seuen als bancs. M’agradaria preguntar quina opinió s’ha 
demanat o en què us haveu basat per portar les palmeres a ficar-les en uns 
cubetes, introduïdes en banyeres de ciment que treuen un espai, i jo no sé de 
qui ha estat l’idea, però sens dubte és una idea desgavellada. Penso que allí 
falten plantes, arbres petits o arbustos que donin ombra que no és obra i que 
es pot solucionar. En conjunt falten moltes coses, però crec que hauria de 
servir d’exemple perquè comenceu a consultar al ciutadà que és en definitiva 
qui gaudeix d’aquestes millores, en tot cas, “pitjores”. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per manifestar que en qualsevol dels casos vol dir que, sense ànim, 
de coartar que pugui haver iniciatives com aquestes que es portin al Ple, lo 
més pràctic si el que volem és, no després tenir l’excusa per escriure un article 
o per fer un full invitant als veïns a què vinguin al Ple perquè hi ha una Moció 
respecte a aquest tema sinó tractar-lo en profunditat, suggereixo que s’utilitzi 
les comissions informatives, perquè ara hi ha una Moció, amb una sèrie de 
punts que no hi ha cap problema en acceptar, i alguns altres que el Tinent 
d’Alcalde ha expressat la seva reserva, i si  s’hagués discutit en Comissió,  
segur que s’haguessin recollit totes aquestes iniciatives sense necessitat 
d’això, per tant, arribat a aquest punt,  si li sembla al proponent suficients els 
punts de coincidència que ha expressat el Tinent d’Alcalde  de coses a recollir, 
li semblen suficients i per tant, els adequa, una mica a les posicions que ell ha 
expressat, votaríem  a favor de la Moció. Si  es manté el text literal tal qual 
se’ns obliga a votar en contra de la Moció. 
 
 Acte seguit intervé el  senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que a mi em sembla que justament 
el que s’ha de veure és la predisposició a acceptar i nosaltres a oferir unes 
possibles idees de millora; de manera que si hi ha algunes d’aquestes 
propostes que poden ser assumides pel Govern de la ciutat, tots ens 
encelebrem, i les que no siguin compartides, doncs no les feu, digueu només 
quines són les que voleu fer, o que intenteu fer, i  quines considereu que no 
podeu fer.  
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  Novament pren la paraula el senyor José Montilla Aguilera, per 
manifestar si la Moció s’aprova o no s’aprova?. El senyor Tardà  pregunta si 
tècnicament és possible votar punt per punt, contestant el Sr. Alcalde que tot 
és possible, demanant al Portaveu del Grup Municipal Socialista,  Sr. Balmón 
si vol resumir, respecte al punts, la posició. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
Portaveu del Grup Municipal Socialista, per dir, que Sí, al primer punt, No, al 
segon, Sí, al tercer, No, al quart, Sí, al cinquè i al sisè. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció, és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents pel que fa als punts 1, 3, 5, i 6, i es rebutgen els punts 2 i 4, per 
part dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla 
Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero 
Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull 
Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, 
Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón; i amb el 
vot a favor dels Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen 
Romero López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel López Sánchez; dels 
Regidors/es del Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández 
i senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo Hijos; del Portaveu del 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón,  del  Portaveu del Grup 
Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena; i, del Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma.  
 
 
 
 
 8.- Moció del Grup Municipal d’EUiA, sobre l’aplicació 
d’arquitectura bioclimàtica en nous edificis.  
 
 MOCIÓ  
 
 “Antecedents: 
 
 El “canvi climàtic”  és una realitat admesa i reconeguda per tothom, 
des de la comunitat científica als governs, passant per tot tipus de 
institucions, organitzacions i persones mínimament informades. 
 
 Les causes, amb diferents matisos, són conegudes: l’emissió de 
gasos d’efecte hivernacle, principalment, procedent de la combustió de 
hidrocarburs fòssils, per a la obtenció de energies, de les que una part 
important es consumeixen en els edificis d’habitatges i altres usos i,  per tant, 
la necessitat i les formes per  posar-li fre, també. 
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 Actualment hi ha sobrades experiències en l’ús i aplicació d’energies 
alternatives: plaques solars tèrmiques o fotovoltàiques, coogeneració i, per 
suposat, l’aplicació de l’anomenada “Arquitectura Bioclimàtica”, en la que 
s’usen materials amb unes característiques especials d’aïllament; tancaments 
hermètics, aprofitament de la llum solar, orientació dels edificis (difícil en 
aquestes ciutats…), equipaments d’ús comú, sistemes de làmpades i aparells 
estalviadors de fluïts (aigua i electricitat), electrodomèstics de baix consum, 
etc. 
 
 La investigació i fabricació de tot tipus d’aparells i sistemes d’alta 
eficiència és cada dia més avançat i el seu major ús, com és lògic, està reduint 
els preus. 
 
 Entre d’altres experiències més llunyanes, el Patronat de l’Habitatge 
de Barcelona ha construït o està construint blocs d’habitatges de venda o 
lloguer que tenen moltes d’aquestes característiques, amb uns costos 
aproximats als convencionals, però que comporta un important estalvi en els 
consums que, a la llarga els fa més econòmics. 
 
 A Cornellà s’estan construint habitatges i altres edificis en els que 
mai s’ha contemplat la possibilitat d’aplicar aquests avançats sistemes. 
 
 Per tot el que s’ha  exposat, PROPOSO: 
 
 Primer.- Que se busquin les experiències desenvolupades en altres 
ciutats, es reculli  tota la informació sobre materials, tècniques i preus i 
s’elabori un projecte lo abans possible (fixant un termini màxim perquè no es 
dilati en el temps) i es compari amb els projectes actuals. 
 
 Segon.- Que en els projectes que ja estan desenvolupats, 
s’introdueixin  algunes d’aquestes modificacions per fer-los més eficients. 
    
 Tercer.- Que en els edificis municipals en els que es realitzin obres 
de rehabilitació, s’esgotin totes les possibilitats per introduir energies 
alternatives. 
 
 Quart.- Que en les noves edificacions d’iniciativa privada per ús 
públic, com: hotels, instal.lacions esportives, etc. es busqui fórmules que 
indueixin a l’aplicació dels sistemes exposats, ja sigui de caràcter normatiu o 
fiscal. 
 
 Tot lo exposat és imprescindible en la política de sostenibilitat que 
diem voler desenvolupar, a més de què és una necessitat inajornable que, des 
de totes les instàncies, hem de fer possible si volem evitar la progressiva 
deterioració del Planeta i les condicions  de vida de la Humanitat.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, es fa una explicació 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que aquesta 
“evangelització medi ambiental” que es pretén fer està molt bé, però fora de la 
persona estan també les polítiques,  pertanys a un grup polític, i jo crec que 
també hauries d’insistir en evangelitzar al teu grup polític, per exemple, quan 
fan eleccions o quan utilitzen esprais d’aerosols que segurament, serien més 
viables. 
 
 Quant a la Moció, nosaltres tenim l’obligació després d’aplicar-lo, de 
veure com l’articulem, hi ha projectes que ja hem incorporat algunes coses, 
com és el projecte en el tema del carrer Alps, hi ha coses que s’estan estudiant 
pel futur en alguns tipus de nous edificis i hi ha coses que pretenem millorar, 
però en la responsabilitat que tenim com a Equip de Govern, d’abordar 
aquestes coses amb certa prudència i comprometre’ns en allò que podem fer i 
no en allò que considerem inviable, nosaltres rebutgem aquesta Moció en 
aquest sentit. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor José Montilla Aguilera, com 
a Alcalde, per manifestar que si aquestes propostes de caràcter general que es 
fan a vegades,  fossin concretes, és a dir, quan fem un projecte determinat, és 
el moment de veure si es poden incorporar, estem disposats a discutir sobre 
projectes concrets en la Comissió Informativa. 
 
 Tot seguit intervé la senyora Carmen Romero López, com a Portaveu 
del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que el seu Grup se suma al 
comentari anterior que ha fet el company del Grup Municipal Socialista, Sr. 
Balmón, en principi perquè, evidentment, tot el que és la conscienciació medi 
ambiental, doncs la comparteixo, recordo que el nombre d’Iniciativa és 
Iniciativa-Verds, per tant, nosaltres la torxa de lo verd la volem mantenir, 
també estem en el Patronat d’Habitatge de Barcelona, per tant som conscients 
de allò que s’ha fet en Barcelona, afortunadament, i, també formen part, som 
ja una nova Regidoria que  és la de Medi Ambient i Sostenibilitat, i, 
evidentment jo vull poder realitzar el meu treball, i crec que tinc sensibilitat 
suficient, com per haver acceptat, i per haver treballat fins ara en la línia de 
defensar els drets medi ambientals. Dit això, haig de dir que al final hi ha un 
pressupost finalista sobre el qual s’ha de treballar i que si en igualtat de 
circumstàncies es dóna la situació sempre que sigui més barat o igual una 
mesura medi ambiental, doncs, evidentment, l’adoptarem, crec que en això la 
compartim amb la resta de l’Equip de Govern, i és més, sempre és un repte 
també d’aquesta Regidora, mantenir-se alerta de què no hi hagi cap situació 
de nova creació de cap edifici sobretot públic, en el qual no s’hagi estudiat, no 
s’hagin fet totes les consideracions que puguin suposar les aplicacions de 
criteris medi ambientals. Crec que és la filosofia, per això s’ha creat també 
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aquest Àrea de Medi Ambient específica perquè tingui en compte tots aquests 
criteris. 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que totes les mesures 
aquestes, encara que siguin molt genèriques crec que van encaminades a que 
els tècnics municipals que són els que realment entenen del tema puguin 
aprofitar tots els suggeriments que aquí es donen. Pels grups de l’oposició, 
amb una cosa concreta opinar, moltes vegades és difícil perquè ja els projectes 
venen ja bastant fets i acabats, o sigui que els tècnics són qui, en tot cas, els 
tenen que assumir, en principi. En tot cas votaríem a favor de la Moció. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el 
seu Grup en part de la Moció estan d’acord quasi en tot el plantejament però 
com s’ha dit és molt genèric i no podem adherir-nos a tota ella. Pel que fa a la 
Regidoria de Medi Ambient,  crec que és un treball que  se li proposa aquí que 
és bo que lo assumeixi, en primer lloc, que es busquin experiències 
desenvolupades en altres ciutats, que es reculli  informació i que es facin 
projectes i pressupostos, i que es plantegi la possibilitat de fer-lo en els edificis 
municipals. 
 
 Novament pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per dir que  no s’està parlant d’un edifici 
concret, però fa temps que es ve insistint sobre aquesta necessitat, i mai,  en 
cap dels projectes que s’han fet de noves edificacions, o de rehabilitació s’ha 
plantejat la possibilitat, només  ara, al carrer Alps, on es posaran uns fanals 
amb energia fotovoltàica i algunes coses més d’aqueix tipus. A més, en el 
primer punt diu que es busquin les experiències desenvolupades en altres  
ciutats i es reculli tota la informació sobre tot el que hi ha, materials, 
tècniques i tot lo que sigui per  començar a aplicar-lo.  
 
 En segon lloc es demana que en els projectes que ja estan 
desenvolupant-se s’introdueixin algunes d’aquestes modificacions. Continua el 
Sr. Flórez preguntant perquè en la rehabilitació de l’edifici de Precsa, en Can 
Mercader, quan s’han cobert aquelles dos cúpules que havia de vidre que eren 
horribles pel que fa a admetre calor o fred i el consum que hi havia, en lloc de 
posar unes plaques per cobrir allò, no s’ha fet així?, o, perquè  com a mínim 
no s’ha comentat?. Crec que la veritat és que no hi ha sensibilitat, malgrat el 
que es digui, i efectivament vosaltres que sou govern, sou qui ho podeu fer, no 
qui no tenim possibilitats, però és necessari que es faci.  
 
 Avui, indica, comença la cimera de Berlín per veure si 
s’aconsegueixen  algunes coses de les que es van acordar en Kioto, doncs, hi 
ha dues postures  més radicals, la dels Estats Units que vol que el comerç 
d’excedents estigui alliberat, i per tant, ells puguin seguir, i, hi ha l’Europea 
que va una mica per un altre camí, que tothom intenti reduir. 
Desgraciadament, en aquest país, en Espanya, em refereixo, es vol augmentar 
encara per part del govern l’emissió de gasos d’efecte hivernatge, per tant hem 
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de fer, i efectivament que amb mocions no es resol el problema, com deia 
abans el Sr. Alcalde amb un altre tema, es resol amb accions tots els dies, i a 
veure si a partir d’ara qualsevol projecte que es presenti nou, extraiem 
propostes alternatives.  
 
 I dir, pel que fa a la Regidora-Delegada  de l’Àrea de Medi Ambient i 
Sostenibilitat, senyora Carmen Romero, que el preu ecològic és molt, 
moltíssim més important que el preu material. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu de Grup Municipal d’IC-V, per indicar que efectivament si 
hagués un major ús dels productes i de tots els elements de construcció que ja 
recullen  els criteris medi ambientals serien més barats, és una qüestió 
d’oferta i demanda, però em referia que en els fons s’ha de fer un plantejament 
de què ara és una inversió que a lo millor és més costosa, però que després es 
recupera en un temps determinat. i  això és el que pretenem fer. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que la preocupació general si que la compartim, però les propostes 
de caràcter genèric que es fan si que no les considerem viables i és pel que no 
avalaríem la Moció.       
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció, és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon 
Salabert Parramón; dels Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, senyora 
Carmen Romero López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel López Sánchez; 
i amb el vot a favor dels Regidors/es del Grup Municipal del PP, senyora Mª 
Isabel Espinosa Fernández i senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos; del Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i  Villena; 
del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma, i del 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón.  
  
 
 
 9.- Moció del Grup Municipal d’EUiA, sobre la comunicació 
Gavarra-Centre. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Antecedents: 
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 Des del moment en què es va començar a plantejar l’idea de la 
urbanització del sector Alps, he vingut insistint en la necessitat de construir 
una passarel·la  per la comunicació de vianants sota la via fèrria i damunt de 
la carretera (avinguda Alps), que permetés la comunicació entre els barris 
Gavarra i Centre i, en concret, la zona Alps. 
 
 La construcció de l’esmentada passarel·la, que és una necessitat 
objectiva i inqüestionable i, com tal ha estat acceptada sempre, condiciona la 
planificació que s’ha de realitzar, atès que ha de desembocar en la nova 
urbanització, la qual cosa requereix, com a mínim, contemplar-la en 
l’esmentada planificació, ja que del contrari, quan es construeixi,  s’haurà de 
desfer part del construït i adaptar-lo a l’esmentada passarel·la, provocant una 
despesa posterior que ara es pot evitar. 
 
 Per tot lo exposat, PROPOSO: 
 
 Primer.- Que s’estudiï el traçat més idoni de la comentada 
passarel·la, contemplant el pas sota la via fèrria i la connexió amb la zona 
Alps. 
 
 Segon.- Que s’elabori el projecte i el pressupost per a l’esmentada 
obra, ja sigui com ampliació i modificació del de la zona o bé, com un projecte 
nou i annex a l’actual, per realitzar-lo ara i més endavant. 
 
 Encara que sigui només com una idea a contemplar entre d’altres, 
EUiA tenim una proposta concreta que l’oferim per discutir-la i, si es 
considera oportú, recollir-la total o parcialment.”        
 
 
  PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a  Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, es fa una explicació 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per agrair les idees en positiu i les propostes en aquest cas també. No obstant, 
indica,  una passarel·la suggereix un pas més o menys estret sobre una zona 
que queda per sota. Nosaltres estem en aquest moment reflexionant molt 
seriosament el tema de la permeabilitat, i la permeabilitat i implicar i 
desenvolupar respecte a la Renfe que avui transcorre en talús des de 
pràcticament on hem d’acabar des del costat de la Guarderia fins al pont de la 
Renfe, creiem que hem d’anar a un projecte més ambiciós, hem d’aconseguir 
tirar endavant un projecte que permeti que la gent passi fluidament d’una 
zona a l’altra de la ciutat de forma harmònica i pugui inserir-se en el parc i 
baixar fins a la zona d’avall. Per tant rebem la proposta i anunciem que en un 
futur presentarem una proposta per debatre i que  per suposat si aqueixa 
proposta de passarel·la que vosaltres plantegeu la teniu desenvolupada, doncs 
estarem encantats de veure-la, però ens passa pel cap que la centralitat 
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d’aqueixa zona fa necessària una actuació, potser una mica més potent que 
una passarel·la. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, per 
dir que si hi ha voluntat de fer una discussió immediatament, retira la Moció i 
que si la passarel·la amb unes o altres característiques, com ha de 
desembocar  allí ocuparà una part, i si ara s’edifica i s’urbanitza, després això 
estarà afectat, fem-lo lo abans possible, per a que si és possible corregir l’altre 
projecte que això tingui la seva afectació.  
 
 Finalment indica que retira la Moció. 
 
 Intervé seguidament el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
informar que en el termini de uns mesos haurà un projecte que estarà en 
condicions  de ser sotmès a la consideració dels membres de la Comissió 
Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient. 
      
 VOTACIÓ 
 
 El Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, retira la Moció. 
 
 
 
 10.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per efectuar els precs i preguntes 
següents:  
 
 “1ª. Per una part ja ho vaig comentar en la Junta de Portaveus, he 

rebut una còpia d’una carta de l’Associació de Veïns del Casc 
Antic adreçada a l’Alcalde, amb la petició de què es posi el nom 
de la plaça de la Figuera a l’espai situat entre els blocs dels 
carrers avinguda Baix Llobregat i Almirall Vierna. Pels motius 
que en la carta s’exposa em sembla una bona idea que es doni 
aqueix nom en reconeixement al valor natural i sentimental que 
l’esmentat arbre té entre els veïns i veïnes del voltant, amb la 
qual cosa al mateix temps es crearia una possibilitat de protecció 
per aquesta. 

 
Segurament que per part del Sr. Alcalde, ja s’ha pres aqueix 
compromís, però cas que no fos així prego que el Ple Municipal 
prengui en consideració la referida petició i es reservi el nom de 
la Figuera per a l’esmentada plaça quan quedi construïda com a 
tal.” 
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 “2ª. Hem tingut notícies, pel “Diari de Cornellà”, de la construcció 
d’un edifici, per part de l’Ajuntament, per a la Peña Dominó de 
250m2. 

 
Independentment de la valoració de caràcter cultural o d’oportunitat 
política que se li pugui donar al fet de construir expressament un 
edifici per a una entitat ciutadana, 

 
 PREGUNTO:  
 

• ¿Perquè  motiu no s’ha donat informació d’aquesta decisió als 
grups municipals o, al menys, al d’EUiA i ens hem tingut que 
assabentar per mitjans aliens al Consistori?   

 
• Quin és el pressupost de l’esmentada obra i de quina partida 

han sortit els diners? 
 

• Què règim de concessió i d’administració es farà?, obert a altres 
entitats o d’ús exclusiu per a la Peña Dominó?.” 

   
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que respecte al nom de la plaça aquesta proposta ha arribat fa 
un parell de dies i s’ha cursat a la regidoria pertinent que en al seu moment, 
ho sotmetrà a consideració de la Comissió Informativa i en el moment adient 
al Ple. 
 
 I la segona pregunta com ha estat demanat que es contesti per 
escrit,  es contestarà per escrit, en el ben entès de què la primera notícia, 
m’estranya que sigui pel  Diari de Cornellà, perquè si llegeixis l’acta que hem 
aprovat avui del Ple passat, a la pàgina 76 hi ha una pregunta de la regidora 
del PP, que fa referència a això, però bé, en qualsevol cas es contestarà per 
escrit. 
 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per fer els precs següents: 
 
 “1r. Que  el contingut de les  respostes a  les preguntes que els 

diferents Grups Municipals li adrecen en Sessió Plenària, tot 
seguint allò que disposa el Reglament d’Organització Municipal,  
sigui lliurat  també per escrit.” 

 
  
 “2n. Diversos electors ens han fet arribar la queixa que poc dies 

abans del 17 d’octubre, dia en què se celebraren les darreres 
eleccions al Parlament de Catalunya, van rebre a les seves 
bústies la revista municipal Cornellà Informa conjuntament 
amb una carta, de propaganda electoral, signada pel candidat 
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del PSC-Ciutadans pel Canvi Pasqual Maragall.  No volem dir 
que la carta anés plegada dins de la revista, però sí que es 
deduïa clarament que s’havien lliurat conjuntament, cosa que 
s’evidenciava seguint el sentit dels plecs. Entenem que aquest 
és un error de l’empresa distribuïdora, per la qual cosa 
demanem que se li comuniqui que un fet com aquest no s’ha de 
repetir mai més i  que han de tenir més cura, perquè fets com 
aquests poden  deixar en mal lloc la nostra institució 
municipal.“ 

 
 Continuant amb l’ús de la paraula el Sr. Tardà fa les preguntes 
següents: 
 
 “1ª. Per tal de procedir a les obres d’urbanització del sector Alps, 

algunes famílies que resideixen en aquell indret s’han vist 
afectades i hauran d’abandonar l’habitatge que han ocupat fins 
ara. Desitjaríem conèixer quantes d’aquestes famílies eren 
llogateres i en quina situació han quedat?.” 

 
 “2ª. Per tal de procedir a  les obres  d’urbanització  del sector Alps 

s’ha iniciat l’enderroc d’algunes  de les edificacions  que hauran 
de desaparèixer, per la qual cosa desitjaríem saber si s’ha 
previst realitzar, prèviament,  un reportatge fotogràfic sobre 
l’indret a fi que  la ciutat  pugui  disposar en el futur d’un 
testimoni gràfic del  seu  passat històric.” 

 
 
 “3ª. Després una altra pregunta respecte a Almeda que alguns 

electors ens han fet arribar, arran de les obres de millora que 
s’estan duent a terme al carrer Dolors Almeda de la ciutat. 

 
1.- S’ha previst instal.lar en l’esmentat carrer zones de pàrking 

de pagament, altrament anomenades “zones blaves”? 
 

2.- Actualment hi ha cinc carrers paral.lels consecutius Lleó 
XIIIè, Baltasar Oriol, Alcalà Galiano, Ferrocarrils Catalans  i 
Teodor Lacalle que desemboquen tots ells al carrer Dolors 
Almeda i tots cinc tenen el mateix sentit de circulació. Un 
cop finalitzades les obres es corregirà aquesta situació que, 
en cas de no modificar-se, pot desembocar en un desgavell 
circulatori?.” 

 
 A continuació pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per donar resposta als precs i preguntes efectuades pel Portaveu d’ERC, que 
pel que fa a les dues primeres qüestions, la contestació és la següent: 
 
 En primer lloc el tema de les preguntes i respostes per escrit, ho 
solucionarem amb el Reglament, tal i com he dit, i espero abans de portar la 
reforma tenir temps perquè tothom ho pugui estudiar, per tant, ara té poc 
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sentit, en qualsevol dels casos penso que no sols això, s’han de regular més 
coses i estarem en condicions de poder-ho fer, espero el mes que vinent. 
 
 La segona qüestió, continua el Sr. Alcalde,   em refereixo al tema del 
sobre i la propaganda, en qualsevol dels casos, com aquestes coses es poden 
demostrar perquè hi ha factures, dic que són empreses diferents perquè 
l’empresa que va fer el mailing del PSC, és una empresa que ho va fer per a 
tota Catalunya, per tant no sé que ha passat, si és que ha hagut 
subcontractació, o no, això, evidentment ho desconec, però en qualsevol dels 
casos farem arribar, com a mínim, el que ha hagut alguna gent que ha dit 
això. 
 
 Respecte al tema dels llogaters del carrer Alps i respecte al tema del 
reportatge fotogràfic, pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, el senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que les transformacions que s’han fet en els darrers anys i que ha 
dirigit EMDUCSA i l’Ajuntament, estan documentades gràficament des del seu 
inici, hi ha un conjunt de fotografies aèries d’aqueixes transformacions, i a 
més s’han fet una sèrie de tomes de vídeo conjuntament. El Departament de 
Premsa de l’Ajuntament fa reportatges fotogràfics que recullen aquestes 
transformacions. Una  vegada que acabem els planejaments que s’estan duent  
a terme, el que succeirà és que passaran d’EMDUCSA a l’Arxiu Històric de la 
ciutat. 
 
 Pel que fa a la pregunta dels llogaters, continua el Sr. Morlanes, a 
Alps hi ha quatre llogaters que han estat reconeguts, s’ha fixat una 
indemnització, n’hi ha una part d’ells que ja l’han cobrat, hi ha una persona 
que encara no s’ha definit el que vol, si vol reallotjament o la indemnització i la 
resta si que ho ha fet; dos han dit que reallotjament, un ha agafat la 
indemnització, i un estem en espera de què ens contesti quina decisió pren. A 
part, hi va haver al seu moment dos llogaters no reconeguts perquè no vam 
poder demostrar la seva condició perquè hi havia una relació patern-filial i va 
estar posada en dubte la relació mercantil i d’acord amb la jurisprudència del 
Tribunal Suprem es va denegar el reconeixement com a llogaters, i aquesta és 
la situació. 
 
 Respecte al tema del pàrquing, zones blaves i de la circul.lació dels 
cinc carrers, pren la paraula el   senyor Antonio Martínez Flor, com a Regidor-
Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per manifestar que en 
principi no està previst de cap de les maneres, posar en aquests moment 
zones blaves al carrer Dolors Almeda. Per altra costat dir que el tema dels 
carrers que s’estan arreglant, hi ha un carrer que ja s’ha canviat que és 
Baltasar Oriol, que ja es va canviar el circuit i Alcalà Galiano que  
probablement es canviarà, el que passa és que estem parlant amb l’Associació 
de Veïns per veure com queda tot el trànsit de la zona; partim de la base de 
què nosaltres el que volem és que allà hi ha dos llocs per la gent que no sigui 
del barri que pugui passar que és Pau Picasso i Sant Ferran, amb l’idea de què 
Dolors Almeda sigui només d’un circuit per poder aparcar els veïns, i no 
carregar Dolors Almeda amb tota la gent que ve de la Ronda i ha de passar per 
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a un altre lloc de Cornellà. Nosaltres tenim dos fets que són que pensem que 
ha de passar la gent, insisteixo, són per Pau Picasso,  Sant Ferran i Dolors 
Almeda. 
 
 
 Acte seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per dir primer que 
s’adhereixen a la petició de l’Associació de Veïns del Casc Antic en el nom de la 
plaça i res més, també teníem coneixement d’això;  i per fer el prec i pregunta 
següent: 
 
 “1r. Amb motiu del Ple realitzat a 29 de juliol des del Grup Popular 

es va sol.licitar una relació del personal pertanyent a l’empresa 
pública PRECSA, on es veiés reflectit els diferents sous i 
categories existents entre el personal. Així, com un altre llistat 
de les empreses que durant l’any 1998 han treballat per a 
PRECSA.  

 
A data d’avui, 22 d’octubre, des del Grup Popular no s’ha rebut 
cap resposta  per part de l’Ajuntament. 
 
Per tot això, PREGO que s’inclogui l’esmentada qüestió en 
l’ordre del dia del pròxim Ple que tindrà lloc el dia 28 d’octubre.” 

 
 
 “2a. A l’anterior legislatura es va aprovar el Pla Integral de Joventut, 

de llavors ençà, desconeixem quin ha estat el seu 
desenvolupament i funcionament. Així mateix, desconeixem si 
per part de l’Ajuntament s’ha dut a terme una valoració dels 
efectes produïts per l’esmentat Pla. 

 
Per tot això, PREGO se’ns faciliti tota la informació possible 
sobre aquest assumpte.”   

 
 
 I ara, continua dient la Sra. Espinosa,  voldria fer una pregunta que 
no la he passat per escrit perquè m’ha vingut abans-d’ahir que és semblant a 
una altra pregunta que jo vaig portar al Ple el mes passat, no sé que és el que 
està passat a l’Almeda que últimament apareixen moltes signatures que no 
són signatures. Al seu dia nosaltres ens vàrem oposar a una Junta de 
Compensació al carrer Salvador Dalí i Teodoro Lacalle. Al moment oportú el 
Partit Popular va dir que això que està succeint, passaria, estic parlant ja de 
l’altra legislatura, i veig que per desgràcia s’ha complert allò que d’alguna 
manera endevinàvem.  
 
 Hi ha dos locals amb dues empreses funcionant en aquest carrer i 
en aquesta pastilla de terreny que es va fer una Junta de Compensació, al 
nostre parer, aleshores, il·legal i aquí pel que sembla s’aprovà a data del 22 de 
setembre; la meva pregunta és que si s’aprova aquesta Junta de Compensació 
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a aquesta data, ¿perquè s’ha deixat edificar un bloc de pisos que no ha 
urbanitzat encara els carrers i que hi ha gent vivint des del primer dia?. Sé 
que segurament no me les podreu contestar però el Tinent d’Alcalde 
d’Urbanisme a mi m’havia dit que allí no aniria a viure gent fins que no 
tinguessin els permisos d’habitabilitat;  és evident que han comprat els pisos, 
les persones s’han de ficar en ells, però no hi ha cessió a l’Ajuntament, cosa 
que a altres persones si que se’ls ha exigit; aquesta persona, no sé, es veu que 
té carta blanca. 
 
 I ara tenim, continua dient la Sra. Espinosa,  el cas dels dos tallers 
que jo havia previst que passaria el que ara sembla ser que ha succeït. Hi ha 
un apartat en què no sé si és l’Ajuntament, l’imprès és de l’Ajuntament o és 
referència a una carta d’una tal Marta Giró Amigó, advocadessa, que no se 
aquesta senyora quines qualitats té per assegurar, el que després per altra 
banda l’Ajuntament ratifica, que diu que en aquest local  que s’ocupa o que es 
pretén desallotjar ara una activitat en una situació manifestament il.legal 
aquest taller si és veritat que estava il.legal, doncs, porta il.legal uns cinc o sis 
anys, a mi em sembla lamentable que des de l’Ajuntament ens donem compte 
ara que un taller està il·legal i que a més es fa una afirmació, “en 
conseqüència suposaria un enriquiment injust de l’interessat”. A mi se m’ha 
dit, no se m’ha facilitat la documentació perquè com he dit és molt just, estan 
al corrent de tots els pagaments a l’Ajuntament, si és il.legal no sé, perquè 
l’Ajuntament passa a cobrar, aleshores, les preguntes són vàries: 
 

• “Perquè si aquesta Junta de Compensació es dóna per aprovada 
definitivament el 22 de setembre i se’ls adverteix a aquests senyors 
que no es té en compte les al.legacions que s’han fet perquè se’ls 
indemnitzi, perquè s’ha permès construir un bloc d’habitatges en 
aquesta zona?. 

 
• Perquè si és veritat que aquestes persones estan il.legals, sense 

permisos com és que porten tant de temps funcionant en aquell 
lloc?, i haig de dir que els conec, i al seu dia vaig intervenir per ells, 
semblava ser que com jo estava en la mateixa, o quasi situació, no 
vaig voler fer molta força perquè no es pensés que allò que intentava 
d’alguna manera era arreglar els meus interessos, però jo per 
aquestes persones vaig intervenir fa uns quants anys i veig que 
s’han d’anar amb una indemnització de riure. Són quatre famílies 
que viuen allí i que precàriament subsisteixen, jo crec que, espero 
que es tingui en compte se’m doni una resposta, perquè sinó 
començarem a esbrinar que és el que ha passat en aqueixa zona, i, 
si en tot cas, si aquestes persones fan alguna denúncia, que crec 
que la faran, o algun tipus d’acció contra l’Ajuntament, no serà que 
ja no s’ha avisat.” 

 
 A continuació pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que el primer que s’ha plantejat per part de la Portaveu del 
Grup Municipal del PP, sinó ha arribat, està a punt de arribar perquè estan 
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fetes la llista de les empreses que han treballat i el llistat de les persones, la 
documentació que es pot facilitar respecte a aquests temes. 
 
 Pel que fa als  Reglaments Orgànics que es demana, caldria que es 
concretessin, perquè sinó no sabem, quin és. Les peticions si són genèriques 
no les atendrem, han de ser concretes, encara que puguin ser d’un, de dos, de 
vuit o de catorze Consells, dels que sigui, però concreció en les peticions. 
 
 Pel que fa a l’últim tema plantejat per la Portaveu del Grup 
Municipal del PP, el Sr. Alcalde respon que ho plantegi per escrit. 
 
 Per respondre, pel que fa al tema del Pla Integral, pren la paraula la 
senyora Glòria Recio Díaz, com a Regidora-Delegada de l'Àrea de Joventut, per 
comentar que parlar de desconeixement total del Pla Integral,  sembla que és 
una mica abusar del terme, bàsicament perquè hem tingut una relació,  crec 
que bastant fluida, en tot cas no crec que el Ple sigui el moment més adequat 
perquè em podria posar aquí a parlar de tots i cadascú dels programes que 
des de l’Àrea  de Joventut, en coordinació amb altres àrees de l’Ajuntament i 
que desglossat des del Pla Integral s’han estat portant a terme i jo crec que en 
tot cas és més convenient que en la pròxima Comissió Informativa pugui 
portar no només el que s’ha desenvolupat sinó també els plans de futur,  d’un 
futur tant immediat com a llarg termini. En tot cas faré una explicació 
detallada en la Comissió Informativa dels programes, com la guia de recursos 
juvenils, a quin àmbit va arribar, de la formació d’esplais que ve recollida en la 
redacció del Pla Integral dins de l’àmbit de Serveis a la Persona, el que són les 
campanyes de solidaritat que anaven recollides en l’àmbit de relacions amb la 
ciutat, però en tot cas, em sembla que és massa tard i no crec que sigui el 
moment per estar parlant, i fins i tot poder debatre.  
 
 Tot seguit pren la paraula la la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per fer un aclariment 
a la Sra. Récio,  perquè a més a més no es demanava parlar d’ell aquí, es 
demanava que se’m facilités tota classe d’informació.    
 

 Seguidament pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU,  per preguntar si les preguntes que es 
contesten per escrit es fan extensives a tots els grups o sols  al grup que fa la 
pregunta?. Al respecte contesta el Sr. Alcalde, que si es contesta verbalment 
surt a l’acta,  si es contesta per escrit, es contesta al Grup que l’ha formulat. 
Preguntant el Sr. Artís si surt a l’acta, i contestant el Sr. Alcalde que no, 
perquè és una resposta que es fa fora del Ple, per tant es contesta al Grup que 
ha formulat la pregunta. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor del Grup Municipal del PP, 
senyor Alberto García Llorente, per manifestar que creu que s’ha informat 
adequadament a l’Alcaldia, de què  han tingut una reunió de Grup en la qual 
dos dels tres membres, per la qual cosa hi ha quòrum suficient,  han pres la 
decisió de substituir a la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a 
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Portaveu del Grup, a favor del senyor Alberto García Llorente. Això s’ha fet, 
indica, per continuar una mica el canvi generacional que hem volgut impulsar 
a nivell de Cornellà per a facilitar una nova imatge als ciutadans i ciutadanes 
de Cornellà. 
 
 
 
 

III 
  
 

ASSUMPTES URGENTS 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que,  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda, per unanimitat, declarar-los d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 47.2, del Reial Decret Legislatiu 
781/1986, de 18 d'abril, i es passa a tractar els assumptes següents: 
 
 
 Pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que en funció que s’han anat aportant els membres per al   
nomenament de diversos Consells de Participació, es dóna compte que per 
part de l’Alcaldia hi ha un decret de designació dels membres del Consell 
Municipal de Cooperació i Solidaritat, del Consell Municipal de Cultura i del 
Consell Municipal de l’Esport, i, suposo que en els propers dies estaran la 
resta de decrets de constitució dels Consells i que per tant podran començar a 
les seves convocatòries.   
 
 
 11.- Ratificar els decrets i resolucions de l'Alcaldia que a 
continuació es relacionen. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació, 
es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per l'Alcaldia, com a conse-
qüència de la seva urgència, el text literal dels quals és el següent: 
 
 11.1.- Decret núm. 5085/99 de data 28 d’octubre 
 

“Atès que, per acord plenari de 31 d’octubre de 1996, aquest 
Ajuntament va aprovar la constitució del Consell Municipal de l’Esport  de 
Cornellà de Llobregat, com a òrgan sectorial de participació de caràcter 
permanent, amb competències de caire informatiu però no resolutiu, com a 
instrument de participació en aquelles qüestions referides a la problemàtica 
esportiva de la ciutat. 
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Atès que un cop celebrades les Eleccions Locals convocades 
mitjançant Reial Decret 606/99, de 19 d’abril, i constituït el nou Ajuntament 
el passat dia 3 de juliol, es fa necessari procedir, en compliment de l'article 5 
del Reglament Orgànic del Consell Municipal de l’Esport, a la renovació dels 
membres del Ple del Consell i de la Comissió Permanent. 

 
Atès que segons disposen els articles 7 i 11 respectivament, de 

l'esmentat Reglament Orgànic, els membres del Ple del Consell, representatius  
del grups polítics municipals i de les entitats esportives i els de la Comissió de 
Govern que estarà representada per un nombre màxim d’entre els membres 
del plenari i de personalitats de reconegut prestigi en el món de l’esport de 
Cornellà, seran nomenats per l'Alcalde, mitjançant l'oportú decret,  a proposta 
de les esmentades entitats. 

 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 

legalment té conferides 
 

HA RESOLT 
 
Primer.- Designar als membres que, junt amb aquesta Alcaldia, 

com a president nat del Consell Municipal de l’Esport, integraran el Ple 
d’aquest, d’acord amb el detall següent: 

 
 

• VICE-PRESIDENT: 
 
 
Regidor Delegat de Cultura, Esports, 
Relacions Ciutadanes i Cooperació i 
Solidaritat      Vicenç Badenes Teixidó 
 
 
 
• VOCALS: 
 
a) En representació dels Grups Polítics Municipals 
 
 
Grup Polític        Regidor 
 
Per part del PSC/PSOE – PMC:   Sergi Fernández Mesa 
 
Per part del P.P:     José A. López González 
Per part d’IC-V - EPM:    Miguel López  Sánchez 
 
Per part de CIU:   Titular: Ramón Blanco Lorenzo 
     Suplent: Néstor Artís Carrión 
     Suplent: Xavier Pérez Simó 
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Per part d’ERC:     Mónica Roca López 
 
Per part d’EUA:     Juan Navarro Lobo 
 
 
b) En representació de les Entitats Ciutadanes: 
 
Entitat      Representant    
 
- Rugby Club Cornellà   Juan Valverde García 
- Club Natació Cornellà   Rosa Ma. Martín López 
- Unificació Esportiva S.Ildefons  Francisco Durán Guerrero 
- Club Bàsquet Cornellà   Josep Nadal Tuset 
- Club Atlètic Cornellà   Leopoldo Durán Romero 
- Federació d’Associacions de Pares 
  d’alumnes (FAPAC)   Josep Vizcón García 
- Unió Esportiva de Cornellà  José Gálvez Alcaide 
- Club Handbol Ràpid Cornellà  Servando Jiménez Ibáñez 
- Federació Catalana de Tennis  Manuel Iglesias Rodriguez 
- Unió Excursionista de Catalunya 
  de Cornellà     Jaume Mitjavila Babot 
- Ajedrez Club Padró   Juan José Nuin Goñi 
- Pedal Club Cornellà   Javier López Ruiz 
- Club Petanca Bonanza   Matías Estaras Baladón 
- Club Petanca Cornellà   José Cano Martínez 
- Club Petanca AA.VV La Miranda Benito Cuesta Fernández 
- Club Deportivo Fontsanta-Fatjó Joaquin Morales Castillo 
- Club Voleibol Cornellà   Silvia Palma Albiac 
- Esport Ciclista Cornellà   Jordi Portet Fontsere 
- Consell Esportiu Baix Llobregat Ginés Guevara Silva 
- Bàsquet Femení Cornellà  Juan Pedro Sánchez Mena 
- Club Bàsquet Almeda   Ma. José Estévez Castilla 
- Club Esportiu Cocos   Manuel Segura Garrido 
- Sociedad Deportiva de Pesca 
  de Cornellà     Francisco Muñoz García 
- Club Esportiu Fontsanta  
  Petanca      Pere Gavira Molina 
- Penya Barça    Antoni Viñas Brau 
- Club Futbol Poker    Antonio Estévez Rodríguez 
- Atlètic Riera    José Manzano Caballero 
- Club Escacs Cornellà   Pere Parés Valls 
- Club Deportivo Almeda   Rafael Prior Manzano 
 
    

Segon.- Designar als membres que, junt amb el President formaran 
la Comissió Permanent del Consell Municipal de l’Esport: 
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a) D’entre els membres del Plenari: 
 
- Vicenç Badenes Teixidó 
- Sergi Fernández Mesa 
- Miguel López Sánchez 
- José A. López González 
- Ramón Blanco Lorenzo 
- Juan Navarro Lobo 
- Mónica Roca López 
- Rosa Ma. Martín López 
- Joaquin Morales Castillo 
- Leopoldo Durán Romero 
- Juan Valverde García 
- Silvia Palma Albiac 
- Josep Nadal Tuset 
- Servando Jiménez Ibáñez 
- José Gálvez Alcaide 
- Josep Vizcon García 
- Francisco Durán Guerrero 
- Ginés Guevara Silva 
 
 
b) D’entre personalitats de reconegut prestigi del món esportiu de la ciutat: 
 
- Matías Polo Palau 
- Jaume Langa Ferrer 
- Reyes Estévez López 
  
 

Tercer.- Designar al senyor Gualberto Pérez Sotelo, Cap del 
Departament Tècnic d’Esports d’aquest Ajuntament, com a Secretari del 
Consell Municipal de l’Esport de Cornellà de Llobregat, amb les funcions 
atribuïdes a aquest per l’article 13 del seu Reglament Orgànic. 

 
Quart.- Comunicar aquests nomenaments al Departament 

d’Esports d’aquest Ajuntament, així com a les persones interessades, als 
efectes escaients. 

 
Cinquè.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament d'aquesta resolució, 

en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
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 11.2.- Decret núm. 5086/99 de data 28 d’octubre 
 
 “Atès que, per acord plenari de 31 d’octubre de 1996, aquest 
Ajuntament va aprovar la constitució del Consell Municipal de la Cultura  de 
Cornellà de Llobregat, com a òrgan sectorial de participació de caràcter 
permanent, amb competències de caire informatiu però no resolutiu, com a 
instrument de participació en aquelles qüestions referides a la problemàtica 
cultural de la ciutat. 
 
 Atès que un cop celebrades les Eleccions Locals convocades 
mitjançant Reial Decret 606/99, de 19 d’abril, i constituït el nou Ajuntament 
el passat dia 3 de juliol, es fa necessari procedir, en compliment de l'article 5 
del Reglament Orgànic del Consell Municipal de la Cultura, a la renovació dels 
membres del Ple del Consell i de la Comissió Permanent. 
 
 Atès que segons disposen els articles 7 i 11 respectivament, de 
l'esmentat Reglament Orgànic, els membres del Ple del Consell, representatius  
del grups polítics municipals i de les entitats culturals i els de la Comissió de 
Govern que estarà representada per un nombre màxim d’entre els membres 
del plenari i de personalitats de reconegut prestigi en el món de la cultura de 
Cornellà, seran nomenats per l'Alcalde, mitjançant l'oportú decret,  a proposta 
de les esmentades entitats. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Designar als membres que, junt amb aquesta Alcaldia, 
com a president nat del Consell Municipal de la Cultura, integraran el Ple 
d’aquest, d’acord amb el detall següent: 
 
 
• VICE-PRESIDENT: 
 
 
Regidor Delegat de Cultura, Esports, 
Relacions Ciutadanes i Cooperació i 
Solidaritat      Vicenç Badenes Teixidó 
 
 
 
• VOCALS: 
 
a) En representació dels Grups Polítics Municipals 
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Grup Polític          Regidor  
 
Per part del PSC/PSOE – PMC:   Llorenç Luna Rodríguez 
 
Per part del P.P:     José A. López González 
 
Per part d’IC-V - EPM:    Carmen  Romero López 
 
Per part de CIU:     Josep Molins Pérez 
 
Per part d’ERC:     Mercè Illa Bernad 
 
Per part d’EUA:     José Portero Morante 
 
 
b) En representació de les Entitats Ciutadanes: 
 
Entitat               Representant   
 
- Amics de la Música de Cornellà           Joan R. Ripoll Grau 
- Amics de la Sardana de Cornellà  Pilar Pons Lax 
- Castellers de Cornellà    Antonio Nogueroles Garrigós 
- Peña Cultural Andaluza y Flamenca 
  Los Aficionaos     Francisco Ramírez Martínez 
- Club Andaluz Blas Infante Baix Llobregat Manuel Maraver Armero 
- Els Diables de Cornellà    Salvador Montell Puigarnau 
- Hermandad de la Coronada en Catalunya Juan Delcán Valverde 
- L’Avenç de Cornellà. Associació del  
  Patrimoni Històric i la Cultura   Ignasi Doñate Sanglas 
- Foment de la Cultura Popular de Cornellà Francesc Fermín Andreu 
- Associació Cultural Amigas de la Moda Julia Relancio Borao 
- AA.VV. La Miranda    Joan Aguilar Bartual 
- AA.VV. Casc Antic              Jorge Ollero Ortega 
- AA.VV. Almeda     Francisco J. Oller Farreras 
- AA.VV. La Gavarra    Dolores Márquez Hernández 
- AA.VV. Barri Riera    José Crespín Gómez 
- Coordinadora d’Entitats del Barri de 
  la Gavarra      Manuel López López 
- Hermandad de las Santas Alodia y Nunilón Victor Fernández Romero 
- Federació d’Associació de Veïns de 
  Cornellà (FAVCO)     Concepción Velarde Cidoncha 
- Dansa i Ritme     José Tejado Martín 
- Cor Jove Zetzània     Raul Molina García 
- Coral Nova Cornellà    Ma. Teresa Conill Grau 
- Agrupació Sardanista de Cornellà  Eduard Anguera Just 
- Entitat Fotogràfica de Cornellà (ENFOC) Manuel Puertas Peña 
- Associació B.R.U.J.O.    César Mesas Granados 
- Sociedad Pajaril de Cornellà   Roberto P. Gómez Sánchez 
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- Asociación Ornitológica La Cadernera  Salvador Rodríguez Hernández 
- Asociación Cultural Andaluza Gruta 
  de las Maravillas     Lucía Estévez González 
- Asociación Cultural Extremeña San 
  Isidro Labrador     Manuel Luque del Río 
- Asociación Cultural Recreativa Peña 
  Dominó San Ildefonso    Miguel Vázquez Domínguez 
- Peña Cultural Andaluza Atlético Minas Guillermo Quesada Herrero 
- Asociación Andaluza Hijos de Almachar Antonio Gámez Pérez 
- Club Amics del Ferrocarril de Cornellà Josep Ma. Gelabert Campos 
- Associació Cultural Galega Rosalia de 
  Castro                Manuel López López 
- Hermandad Nuestra Señora del Rocío  Antonio Pacheco Ginés 
- Cornellart      Ma. Pilar Gómez de Miguel 
- Orfeó Catalònia     Eugeni Tamarit Oró 
- Patronat Cultural i Recreatiu   Joan Romagosa López 
- Centre d’Estudis Comarcals del Baix 
  Llobregat      Joan Fernández Trabal 
- Comissió Ciutadana per a la Normalització 
  Lingüística      Francesc Ramon Valero 
- Fundació Gresol Cultural   Francisco Hidalgo Gómez 
- Associació Cultural Col·lectiu de Teatre 
  de Cornellà      José Mancha González 
- Unió Excursionista de Catalunya de 
  Cornellà                Jaume Mitjavila Babot 
   
 Segon.- Designar als membres que, junt amb el President formaran 
la Comissió Permanent del Consell Municipal de la Cultura: 
 
 
a) D’entre els membres del Plenari: 
 
- Vicenç Badenes Teixidó 
- Llorenç Luna Rodríguez 
- M. Carmen Romero López 
- José A. López González 
- Josep Molins Pérez 
- José Portero Morante 
- Mercè Illa Bernad 
- Pilar Pons Lax 
- Francisco Ramírez Martínez 
- Salvador Montell Puigarnau 
- Eugeni Tamarit Oró 
- Joan Romagosa López 
- Antoni Nogueroles Garrigós 
- Francisco Hidalgo Gómez 
- Joan R. Ripoll Grau 
- Joan Fernández Trabal 
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b) D’entre personalitats de reconegut prestigi del món cultural de la ciutat: 
 
- Dolores Freixenet Mas 
- Ricard Vaccaro Rodríguez 
- Laureà Palmer Joan 
  
 
 Tercer.- Designar al senyor Jordi Izquierdo Moreno, Cap del 
Departament Tècnic de Cultura d’aquest Ajuntament, com a Secretari del 
Consell Municipal de la Cultura de Cornellà de Llobregat, amb les funcions 
atribuïdes a aquest per l’article 13 del seu Reglament Orgànic. 
 
 Quart.- Comunicar aquests nomenaments al Departament de 
Cultura d’aquest Ajuntament, així com a les persones interessades, als efectes 
escaients. 
 
 Cinquè.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament d'aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per la seva ratificació.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 11.3.- Decret núm. 5087/99 de data 28 d’octubre 
 

“Atès que, per acord plenari de 23 de juliol de 1998, aquest 
Ajuntament va aprovar la constitució del Consell Municipal de Cooperació i 
Solidaritat Internacional  de Cornellà de Llobregat, com a òrgan sectorial de 
participació de caràcter permanent, amb competències de caire informatiu 
però no resolutiu, com a instrument de participació en els assumptes 
municipals relacionats amb aquells àmbits d’activitat pública municipal que 
afectin o es refereixin a la cooperació i la solidaritat internacional. 

 
Atès que un cop celebrades les Eleccions Locals convocades 

mitjançant Reial Decret 606/99, de 19 d’abril, i constituït el nou Ajuntament 
el passat dia 3 de juliol, es fa necessari procedir, en compliment de l'article 5 
del Reglament Orgànic del Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat 
Internacional, al nomenament dels membres del Ple del Consell i de la 
Comissió Permanent. 

 
Atès que segons disposen els articles 7 i 11 respectivament, de 

l'esmentat Reglament Orgànic, els membres del Ple del Consell, representatius  
de les entitats cíviques de la ciutat,  i els de la Comissió de Govern que estarà 
representada per un nombre màxim d’entre els membres del plenari i de 
personalitats de reconegut prestigi en el món associatiu de Cornellà, seran 
nomenats per l'Alcalde, mitjançant l'oportú decret,  a proposta de les 
esmentades entitats, i donat que aquestes han proposat les persones que  els 
han de representar. 
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Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 

legalment té conferides 
 

HA RESOLT 
 
Primer.- Designar als membres que, junt amb aquesta Alcaldia, 

com a president nat del Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat 
Internacional de Cornellà de Llobregat, integraran el Ple d’aquest, d’acord amb 
el detall següent: 
 
 
• VICE-PRESIDENT: 
 
Regidor Delegat de Cultura, Esports, 
Relacions Ciutadanes i Cooperació i 
Solidaritat      Vicenç Badenes Teixidó 
 
 
• VOCALS: 
 
a) En representació dels Grups Polítics Municipals 
 
 
Grup Polític       Regidor   
 
Per part del PSC/PSOE – PMC:   Susana Cordero Rojas 
 
Per part del P.P:     José A. López González 
 
Per part d’IC-V - EPM:    Arnau Funes Romero 
 
Per part de CIU:   Titular: David Cros Yagüe  
     Suplent: Carles Navarro Ortiz 
     Suplent: Ricard Batanero del Amo 
 
Per part d’ERC:     Salvador Colominas Tutusaus 
 
Per part d’EUA:     Encarnación Vidal Ruiz 
 
 
b) En representació de les Entitats Ciutadanes: 
 
Entitat          Representant    
 
- Club Amics del Ferrocarril  
  de Cornellà      Samuel Vall Fontelles 
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- Federació d’Associacions de Veïns 
  de Cornellà    Titular: Concepción Velarde Cidoncha 
     Suplent: J. Antonio Alvear 
- Centre Infantil i Juvenil MOWGLI  Margarita Rey i Gonell 
- Unió Esportiva Cornellà    José Gálvez Alcaide 
- Associació per a la Defensa de la 
  Gent Gran de Cornellà    Natalia de la Torre Gonzalo 
- Asociación Cultura Amigas de la Moda Julia Relancio Borao 
- Asociación Cultural Recreativa Peña 
  Dominó San Ildefonso    Miguel Vázquez Dominguez 
- Grup de Dones Artemis    Maria Izquierdo Hernández 
- Grup Mariel de Cooperació Titular: José Santos Haba 
     Suplent: Miguel Prieto Molina 
- Cruz Roja – Asamblea  
  Cornellà     Titular: José Lucena Gómez 
     Suplent: Jaime Javier Egea Martínez 
- Fundació Pau i Solidaritat Titular: José Ma. Ginés Guerrero 
     Suplent: José García Pascual 
- Associació Cooperació  Titular: Olga Madrid Valenzuela 
     Suplent: Raquel Egea Martínez 
- Ajuda en Acció   Titular: Gloria Miró Bagués 
- SODEPAU- Solidaritat, 
  Desenvolupament i Pau    Enrique Ariza Murtro 
- Amics del Nepal     Jordi Navarro Doménech  
     

Segon.- Designar als membres que, junt amb el President formaran 
la Comissió Permanent del Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat 
Internacional de Cornellà de Llobregat: 
 
 
a) D’entre els membres del Plenari: 
 
- Vicenç Badenes Teixidó 
- Susana Cordero Rojas 
- Arnau Funes Romero 
- José A. López González 
- David Cros Yagüe 
- Encarnación Vidal Ruiz 
- Salvador Colominas Tutusaus 
- Concepción Velarde Cidoncha 
- José Santos Haba 
- José Lucena Gómez 
- José Ma. Ginés Guerrero 
- Olga Madrid Valenzuela 
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b) D’entre personalitats de reconegut prestigi del món associatiu de la ciutat: 
 
- Juana Jhoni Lele 
- Raimunda Tous Güell 
- Miguel Salmerón Rodriguez 
- Juan M. Culillas Jalencas 

 
 
Tercer.- Designar al senyor Enric Termes i López, Cap del 

Departament de Relacions Ciutadanes d’aquest Ajuntament, com a Secretari 
del Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat Internacional de Cornellà de 
Llobregat, amb les funcions atribuïdes a aquest per l’article 13 del seu 
Reglament Orgànic. 

 
Quart.- Comunicar aquests nomenaments al Departament de 

Relacions Ciutadanes d’aquest Ajuntament, així com a les persones 
interessades, als efectes escaients. 

 
Cinquè.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament d'aquesta resolució, 

en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la  sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-tres hores i  deu minuts, de la 
qual s’estenc la present acta que és signada per  l'Alcalde-President, junta-
ment amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 
 


